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Отново разхлабват мерките
Ние сме като ластик - отваряме, затваряме за по 10-15 дни,

призна Бойко Борисов на фона на над 200 починали за деноно-
щие. Заведенията на открито чакат клиенти от 1 април.

ерните рекорди нямат значение.
Държавата се справяла. Ще бъде
организирано, доставено, обезпе-
чено... Всичко ще е наред. И е на-
ред. Едноличният собственик на
властта е доволен от модела. Здрав-
ният министър - също. Властта не
е виновна за пандемията, тя я кон-
тролира повече от добре. Ние про-
сто така си мрем. От всичко. Дока-
то ходим по улицата и стъпим на
някоя шахта. Защото сме болни,
бедни, прости, инати.

Умираме заради смотаните
кренвирши и салами, напълнени с
какво ли не. Заради сиренето и
млякото, които не са нито сирене,
нито мляко. А и не ни казват кои
от всичките на пазара са лоши, за
да не би да спрем да ги купуваме
и да оцелеем.

Умираме, защото не си купува-
ме лекарствата. Даваме мижавите
си пари за млякото, дето не е мля-
ко, и за хляба, дето ни пресяда.

Умираме, докато се лекуваме с
отвари от телевизионните рекла-
ми. Докато чакаме линейката. И за
последно умираме, защото здрав-
ната ни система е такава - мъртва
вече. Убиха и нея!

Умираме заради скапания
въздух. Отровен от трошките, ко-
ито търкаляме. От това, което го-
рим в печките. И от боклуците на
цяла Европа.

Не, не мрем просто така. Мо-
делът ни у-би-ва!

Колкото повече наближава кра-
ят му, по-смъртоносен става. Но
си е наш модел, не го даваме!
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Ина МИХАЙЛОВА Здравето и младите -
приоритет на БСП

Здравеопазването и под-
крепата за младите са сред
четирите основни секторни
приоритета, които “БСП за
България” има в предизбор-
ната си програма. Първите
мерки за справяне с послед-

ствията от КОВИД-19 в со-
циален, здравен, икономиче-
ски и образователен план
бяха представени от Корне-
лия Нинова.

Ще спре продажбата на
общински и държавни болни-

Корнелия Нинова представи първите стъпки, които
социалистите ще предприемат след спечелване на изборите

ци, лечебните заведения ще
бъдат разделени на “чисти” и
за КОВИД-19, ще се въведе
ред във ваксинационния
план, ще има преговори за
препарати от Китай и Русия.

Нинова изреди и помощи-

те, които БСП предвижда за
младите семейства и техните
деца. Семейно подоходно
облагане и отпадане на пло-
ския данък са идеи, от които
левицата не отстъпва.
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Голям интерес предизвикаха машините, които ЦИК изкара
на улицата в София, за да покаже как се гласува

Стр.  3

Обмислят
световен
договор срещу
здравни кризи

Първан Дангов:
Никога не сме
били разединени
като при ГЕРБ

Георги Свиленски:
Когато спрем
кражбите, ще има
пари за всичко

Още за начина на гласуване - на стр. 4

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

В енергетиката -

лъжи и

некомпетентност
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Ние сме като ластик - от-
варяме, затваряме за по 10-
15 дни. Когато хората се умо-
рят, пак отваряме. Това при-
знание за управленския си
подход направи Бойко Бори-
сов, докато анонсираше по-
редното отхлабване на про-
тивоепидемичните мерки. Из-
веднъж загрижен за психич-
ното здраве на населението,
той даде да се разбере, че
независимо от хода на зара-
зата, властта няма да затяга
мерки и ще налага решенията
си на здравните експерти и
медици, без да се съобразява
с тях. В тази изключително
тежка ситуация за света това
е оптималният вариант меж-
ду мерки и щаденето на пси-
хическото състояние на хо-
рата, заяви той.

Детските градини и ясли
ще бъдат отново отворени от
5 април, обсъждат се вариан-
ти за връщането на учениците
от V до XII клас от 12 април
по определена схема. Театри,
галерии, музеи, филхармонии
и др. ще отворят от 1 април
при заетост 30%, а по-късно
и при 50%. Отварят и фитне-
си и спа центрове, засега мо-
ловете остават затворени. Ре-
сторанти, кафенета и др. заве-
дения също ще работят, само
ако имат открити площи. Това

БОЙКО БОРИСОВ:

Като ластик сме - отваряме,
затваряме за по 10-15 дни
Пак разхлабват мерките, въпреки скока на починалите от КОВИД-19

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Изискването за маски в градския транспорт е в сила

обаче пак не устройва бизне-
са, става ясно от отворено
писмо на Сдружението на за-
веденията в България (СЗБ).
Те посочват, че няма обезще-
тения за април, а и работата
само на градините нямало да
може да осигури издръжката
им. Затова СЗБ предлага при
пускането на отворените пло-
щи да получат и компенсации,
или от 1 април да отворят
всички заведения, а от 15 ап-
рил и нощните.

Ден след като Борисов
информира, че е осигурено
финансиране за справяне с
коронакризата до май, той
обяви, че “май-юни вече ще
излизаме от пандемията”.
Според него, ако всеки ден се
поставят по 10-15 хил. вакси-
ни, щяло да има към 1,5 мили-
она българи, които или да са
ваксинирани, или да имат за-
щита с антитела след боледу-
ване. От 21 март 2020 г.,
когато бяха изписани първи-
те оздравели от КОВИД-19,
като излекувани са регистри-
рани 252 473 души, но не е
известно колко от тях все още
имат антитела. Вече са вакси-
нирани 445 547 души, но
напълно защитени с втора
доза са само 90 327 души.

По-рано министърът на
здравеопазването Костадин

Националният план
за ваксиниране срещу
КОВИД-19 е несправед-
лив и поставя ценността
на държавния апарат и
икономиката над цен-
ността на здравето и
живота, не отчита дан-
ните за смъртност и за-
болеваемост. Около тази
позиция се обединиха
панелистите в дискусия-
та “Справедлив ли е вак-
синационният процес
срещу КОВИД-19 в
България?”, организира-
на от Българския хел-
зинкски комитет и пра-
возащитни организации.
Сравнение с плановете
на други държави от ЕС
показва, че след медици-
те предимство за вакси-
ниране обикновено имат
възрастните, хората с
придружаващи заболява-

С 2,7% БСП е дръпнала пред
ГЕРБ и се нарежда като първа
политическа сила в социологиче-
ско проучване на институт РЕГО,
оглавяван от социолога Калоян
Методиев. От твърдо решилите
да гласуват 28,2% ще гласуват за
БСП, 25,5% за ГЕРБ-СДС, “Има
такъв народ” - 15,7%, ДПС - 9%,
“Изправи се. Мутри вън!” - 6,9%,
“Демократична България” - 5,2%.
Всички останали остават под 4%
бариера. От заявилите, че ще гла-
суват, 15 на сто не знаят за кого.

Между 200 и 2000 лева ще бъде глобата за
фирмата, която бетонира дървета край Търговище
и затрупа със строителни отпадъци гората. Вече й
е съставен акт. Виновникът за замърсяването е
ангажиран с изграждането на АМ “Хемус” в рай-
она, а сигнал за случващото се бе подаден в поне-
делник. Вчера тежка техника започна разбиването
на бетона, а до 5 април всичко трябва да бъде
изчистено.

Представителят на фирмата-изпълнител инж.
Петър Попов обясни, че са използвали простран-
ството за временно депониране на строителните
отпадъци от около месец и половина. Според него

Правозащитници:
Планът за ваксините
е несправедлив

Аида ПАНИКЯН
ния и други високо рис-
кови групи. При отваря-
нето на зелени коридо-
ри достъп до ваксинация
имаха хора в активна
възраст, но не и възра-
стни, отчита БХК. Дан-
ните на организацията
сочат, че във фазата на
масова ваксинация 118
646 дози са поставени на
25-49-годишни, 100 048
на 60-69-годишни и най-
малко на хората над 80
г., които са с рискови
заболявания и имат по-
труден достъп до вакси-
национни пунктове - 17
881. Към 28 февруари
614 души от 37 дома за
възрастни с психични
болести или умствено
изоставане са ваксинира-
ни и 98 души от персо-
нала. Ограничени са
възможностите да си за-
пишат час на хората,
които нямат интернет, и
на хората без лични до-
кументи.

БСП дръпна с почти 3% пред ГЕРБ
РЕГО отбелязва, че БСП бе-

лежи ръст сред предпочитанията
на избирателите, докато ГЕРБ ви-
димо свиват подкрепата си в на-
ционален мащаб. Според инсти-
тута ефект оказват проблемите с
управлението на кризата и първо-
то място по смъртност и послед-
но по ваксинации в Европа.

БСП се радва на електорална
подкрепа най-вече сред най-
възрастните и млади избиратели
- над 60 години и до 30 години.
Тя е предпочитана и повече сред

жените. При ГЕРБ подкрепата
идва от средната възраст и е
полово балансирана.

В предпочитанията за нов
премиер на страната доминират
мненията, че няма подходяща
личност (24%). Лидерът на БСП
Корнелния Нинова обаче е най-
предпочитаният политик за
бъдещ министър-председател с
19,2%, Бойко Борисов е с два
процента след нея, а само 9 на
сто биха отредили поста на Сла-
ви Трифонов.

До 2000 лв. глоба за фирма,
бетонирала гора край Търговище

не са нанесени щети на природата от дейността на
фирмата. “Тук са изхвърлени, защото това е най-
лесното логистично място да се изчистят, разтро-
шат. Наложи се да направим такова изсипване тук,
защото през зимния период, за да излиза механи-
зацията от обекта на главния път, трябва да бъде
добре почистена. Не обърнахме достатъчно вни-
мание и затова се получи тази ситуация”, оправда
се ръководителят на проекта.

Според Регионалната агенция по горите са за-
сегнати около 420 кв. метра гори. Експертите смя-
тат, че има опасност да загинат дървета, ако бъдат
наранени при премахването на бетона.

Ангелов коментира, че броят
на хоспитализираните намаля-
ва. Той обаче пропусна да

отбележи, че въпросният спад
е регистриран само във втор-
ник. За сметка на това регис-

трираните починали са 203 -
една от най-високите бройки
от началото на пандемията.
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Корнелия Нинова

На 29 март 2021 г.

ЗАГУБИХМЕ

ЛИЛИЯ ДОЛДЖЕВА

Градски съвет на БСП - София

Поклонението и опелото ще се състоят на 4 април (неделя), от
12.30 часа, пред църквата на Централните софийски гробища.

Член на партията повече от 40 години,
партиен секретар на завод „Кл. Ворошилов“,

председател на районната организация на БСП - Илинден,
общински съветник в Столичния общински съвет (2007 - 2011),

член на Градския съвет на БСП - София.
Повече от 15 години е главен счетоводител

на Софийската градска организация на БСП.

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА Й ПАМЕТ!

Социалистите имат конкретен план
за първите 100 дни след изборите

Нинова представи
управленската
програма на БСП

Управленските планове на
“БСП за България” бяха пред-
ставени от председателя на пар-
тията Корнелия Нинова. В спе-
циално изявление, подпомогната
от ясна презентация, тя очерта
основните акценти от предиз-
борната програма на левицата.
“Епидемията КОВИД-19 ни из-
прави пред нови предизвикател-

ства и предизвика здравна, ико-
номическа и социална криза.
Правителството на ГЕРБ и “Обе-
динени патриоти” се провали в
управлението и в мерките за пре-
одоляването й. Необходими са
решителни действия за опазване

здравето на хората, възстановя-
ване на икономиката, гарантира-
не на работни места и доходи.
Ние имаме решения. При спе-
челване на изборите сме готови
с конкретен и ясен план за уп-
равление в първите 100 дни, най-
важните. Този план е направен с
грижа за хората и е ориентиран
в четири сектора. Тези, които за

вас са най-важните в момента.
Разбира се, ние ще изпълним вся-
ка точка от нашата програма, но
за първите 100 дни сме ориенти-
рани към здравеопазване, соци-
ална политика, доходи и работ-
ни места, икономика и финанси

и образование”, заяви Нинова. Тя
описа социалните и здравните
предложения на левицата, след
което се спря подробно и на ико-
номическите идеи.

“Още в първите 100 дни вед-
нага при спечелване на избори
въвеждаме данъчна ваканция за
бизнеса и покриваме определен
процент от оборотния капитал,
за да помогнем на българските
производители, на родното про-

изводство, на икономиката, коя-
то трябва да помогне и издърпа
страната”, обяви Нинова. Смет-
ките на социалистите показват,
че в България има 42 подзако-
нови нормативни акта, наредби,
постановления и методики, чии-
то текстове трябва да се проме-
нят, тъй като затрудняват изклю-
чително много бизнес оборота
в България. Социалистите на-
стояват за семейно подоходно
облагане и отпадане на плос-
кия данък. По сметките им така
120 хил. души ще плащат пове-
че, а 755 946 семейства - по-
малко. Корпоративният данък
ще остане 10%, част от събра-
ните от общините данъци от
физическите лица ще остават за
местната власт.

БСП ще наложи моратори-
ум върху застрояването на зе-

лените площи и обещава да из-
светли финансовото състояние
на държавата, като направи
пълен преглед на разходи, при-
ходи, дълг, резерв, БВП.

Няма отказ от идеята за един
учебник по всеки предмет и от
безплатните учебници за всички
деца. Ще бъде преразгледан и
принципът на делегираните
бюджети, а за децата от социал-
но слаби семейства ще бъдат
осигурени компютри, таблети
или лаптопи. Социалистите на-
стояват за осъвременяване на
съдържанието на учебниците и
включване на българските кла-
сици в тях. 1% от БВП ще бъде
отделян за култура и до 5% за
наука и образование.

Цялото представяне
може да видите на duma.bg

Готвят промени в Кодекса на труда
Заради особеностите на пандемията

от КОВИД-19 се наложи много хора да
работят от вкъщи. Затова БСП предвиж-
да промени в Кодекса на труда, които да
регламентират подобен подход. Нинова
изтъкна, че по подобие на много евро-
пейски практики и в България трябва да
има ежемесечна държавна помощ за
домакинствата до края на пандемията.
По една минимална заплата на самооси-
гуряващите се лица, които в епидемията
бяха оставени на произвола и държава-
та не се погрижи за тях, е друга от
мерките на БСП в сектора, посветен на
социалната политика, доходите и демо-
графията. В него е разписано  осигуря-
ването на социален патронаж, топла
храна за възрастните и социално слаби-
те до края на пандемията. “Веднага мо-

жем да въведем безплатните детски ясли
и градини. На работещите родители,
останали вкъщи да гледат децата си, 70%
от трудовия им доход да бъде осигурен,
но не по-малко от една минимална за-
плата”, изтъкна Нинова.

Семействата на 9230 деца ще полу-
чат еднократна помощ от 6500 лв. за
всяко второ и трето дете, а майчинст-
вото през втората година ще достигне
размера на минималната заплата, ед-
нократната помощ за майки студентки
пък ще е 6500 лв., предвижда планът
на БСП. Еднократно по 250 лв. в нача-
лото на учебната година ще получат
малчуганите от 1 до 4 клас, а до 16-
годишна възраст младежите няма да
плащат данък върху доходите си. Дру-
го предложение на БСП е преизчисля-

ване на всички пенсии с нов средно-
осигурителен доход, което засяга око-
ло 1 млн. и 300 хил. пенсионери, жи-
веещи на прага на бедността.

“Всички тези мерки предвиждаме в
подготовката на държавен бюджет,

както и в тригодишната прогнозна
рамка за следващите години. Залагаме
на тези политики не като на еднократ-
ни мерки, а като на дългосрочни поли-
тики с грижа за хората”, увери Корне-
лия Нинова.

Категорична забрана за продажба
на държавни и общински болници

БСП категорично ще
се противопостави на
вече започнали или пред-
стоящи процедури по
продажба на държавни и
общински болници. Нино-
ва подчерта, че подобен
ход в условията на криза е
недопустим. Социалисти-
те работят по наредба за
определяне на базови за-
плати на работещите в
сектор “Здравеопазване”,
за да са спокойни, че имат
гарантиран доход. Плани-
рано е и държавно финан-
сиране на лекарски специ-
ализации, в замяна обаче
те задължително ще тряб-
ва да работят определено

време в България.
Кризата, породена от

хаотичните мерки на пра-
вителството за ваксинация,
също ще бъде преодоляна
с определени мерки. Нино-
ва обяви, че трябва да се
възстановят списъците на
възрастните, на хората на
“първа линия” и на хро-
нично болните, които доб-
роволно искат да се вакси-
нират. Според нея РЗИ
трябва да доставят служеб-
но ваксините на личните
лекари, които да поемат
процеса по ваксинация.
Планът на БСП е да разде-
ли болниците на “чисти” и
предвидени за лечение на

КОВИД-19, както и ведна-
га да се започнат прегово-
ри за доставка на китайска
и руска ваксина.

Левицата продължава
да настоява ДДС за лекар-
ствата да бъде намален на
9%, медикаментите за
деца до 14 години да са
безплатни и да се въведе
електронна здравна карта
на всеки гражданин. Спо-
ред нея може да се водят
преговори със здравните
каси на други европейски
държави за лечение, реха-
билитация и балнео услу-
ги, тъй като България е
богата на минерални и
полезни за здравето води.
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Гласуването с машина
елиминира подмяна на вота
С устройството се борави като с банкомат, предимството му е,
че не позволява манипулации с невалидните бюлетини

ОБЯВА

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ÂÏÂÌÌÓ ˘Â ÔÂÍ˙ÒÌÂ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ
‚ ˜‡ÒÚ ÓÚ Ê.Í. ìŒ·ÂÎˇî 2 Ë Ò. ÀÓÁÂÌ

Õ‡ 31 Ï‡Ú 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÔÓ‰ÏˇÌ‡ Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â Ì‡ ÛÎ. ì»ÎËˇ
√ÂÓ„Ó‚î, Ê.Í. ìŒ·ÂÎˇî 2, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì»ÎËˇ √ÂÓ„Ó‚î, ÛÎ. 106, ÛÎ. ìƒËÍÓ
»ÎËÂ‚î, ÛÎ. 107, ÛÎ. ì Ë‚ËÌËÚÂî, ÛÎ. ì¿Í‡‰. ƒÏËÚËÈ ÀËı‡˜Ó‚î, ÛÎ. ìŒ·ÂÎÒÍË Ô˙Úî, ÛÎ. 275.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â
ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. 109 Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ìƒËÍÓ
»ÎËÂ‚î.

Õ‡ 31 Ï‡Ú 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ Ì‡ ÛÎ.
ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, Ò. ÀÓÁÂÌ, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 21:30 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, ÓÚ ÛÎ. ìœÂÒÎ‡‚î ‰Ó ¿Ã ì“‡ÍËˇî;
‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, ÛÎ. ì73î-Ú‡, ÛÎ. ì—Ú‡‡Ú‡ ˜Â¯Ï‡î, ÛÎ. ìƒË‚‡ÌÓî; ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û
ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, ÛÎ. ì¬‡ÒËÎ ÀÂ‚ÒÍËî, ÛÎ. ì—‚. —Ô‡Òî, ÛÎ. ìÃÓ„ËÎ‡Ú‡î Ë ÛÎ. ì“ÂÏÂÌÛ„‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â
ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì»‚‡Ì œÂ¯Â‚î Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ
Ò ÛÎ. ìƒË‚‡ÌÓî.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ
Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ
ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË
ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ̃ ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ̂ ÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
- http://www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË
ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ
‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ
‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡
ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

—˙Ó·˘ÂÌËÂ ‰Ó ÏÂ‰ËËÚÂ
30 Ï‡Ú 2021 „.

На парламентарния
вот на 4 април българска-
та избирателна система и
гласоподавателите трябва
да се справят с предизви-
кателството на машинно-
то гласуване. Такива спе-
циални устройства ще
има в 9390 Секционни
избирателни комисии
(СИК) в страната. Общи-
ят брой на секциите у нас
ще е над 11 000 без по-
движните, в болниците,
социалните домове и за-
творите. Експерти по из-
борния процес предупре-
диха, а и самата Централ-
на избирателна комисия
(ЦИК) призна, че заложе-
ната в Изборния кодекс
възможност за гласуване
по избор - с машина или
с хартиена бюлетина, ще
сътвори небивал хаос в
преброяването и ще заба-
ви резултата. Това обаче
е друга тема, за която ще
мислим след вота. Сега,
няколко дни преди избо-
рите, е важно да решим
кой от двата начина на

Ростислава ИВАНОВА
гласуване да изберем и
защо. Дали технологичния
метод, страховете от кой-
то са неоснователни, за-
щото устройството за
гласуване не е по-сложно
от банкоматите, които
вече са широко разпрост-
ранени дори у нас и хо-
рата се научиха да бора-
вят с тях? Или консерва-
тивния метод, при който
пак ще отметнем с хими-
калка избора си в дългата
хартиена бюлетина с де-
сетките партии и стоти-
ците имена на кандидат-
депутатите им? Традици-
онният начин обаче чес-
то е съпътстван с невол-
ни грешки чрез сбъркан
избор на партия или кан-
дидат, или с неправилно
попълване - до незачита-
не на вота.

Предимство

България не е открила
“топлата вода”. Машин-
ното гласуване се прила-
га успешно от десетиле-
тия в много страни по
света, например в разви-
ти демокрации като Ка-
нада и САЩ, защото
свежда до минимум греш-
ките и се отчита бързо.
Основното му предимст-
во обаче е, че няма нева-
лидни бюлетини. Това ще
елиминира огромния
проблем на българския
изборен процес, проявил
се на местния вот през
2019 г., когато делът на

невалидните бюлетини за
общински съветници от-
беляза исторически мак-
симум от началото на де-
мократичните промени.
Тогава бяха отчетени ре-
кордните 466 077 недей-
ствителни бюлетини или
15% от всички пуснати в
урните. В половината об-
ласти у нас - общо 14,
делът на незачетените от
секционните комисии
бюлетини варираше от 17
до над 20%, а на общин-
ско ниво на места достиг-
наха между 25% и 31%
от подадените. Тревожно-

то явление показа масова
намеса в изборните резул-
тати и опорочаване на
вота от изборните коми-
сии. От невалидните бю-
летини във въпросните
области и общини спече-
лиха ГЕРБ или ДПС. Тези
две партии най-много се
съпротивляваха на ма-
шинното гласуване, като
плашеха с хакерски ата-
ки, дефектиране на уст-
ройствата и страх на
възрастните хора и жите-
лите по селата от маши-
ните, защото нямало да
знаят как да боравят с тях.

Как се гласува
с машина

ЦИК пусна указания
и видеоклипове как става
гласуването с устройство.
В интернет на https://
www.cik.bg/bg/ns2021/
machine е публикуван
списъкът със секциите, в
които ще има машини.
Гласуването с машина

става с чип карта, подоб-
на на тази за банкомат.
На влизане подавате лич-
ната си карта и заявявате,
че искате да гласувате
машинно. Член на коми-
сията ви подава чип кар-
та, която вкарвате в уст-
ройството. На екрана се
появява надпис, че може
да стартирате гласуване-
то. На три страници из-
лизат партиите с номера-
та им отляво, а преферен-
циалните гласове с име-
ната на кандидат-депута-
тите са отдясно. Ако из-
браната от вас партия не
е на първата страница,
преминавате на следваща,
докато я откриете. След
направения избор на ек-
рана се изписва за коя
партия и преференциален
глас сте гласували. Прве-
рявате внимателно и ако
сте съгласни, че това е ва-
шият избор, избирате оп-
ция “приключи”. Маши-
ната принтира малък хар-

я изкарват от машината
и я нулират. Ако пък
поради грешка или повре-
да хартиеното копие на
бюлетината не се отпе-
чата, машината автома-
тично ще генерира ре-
зервно копие. Физическо-
то копие ще бъде отпеча-
тано след отстраняване
на проблема. Машината
съхранява електронни
резултати в двете флаш-
памети, от които се
обобщават резултатите.
Този файл се подписва
със сертификата на кар-
тата на служител на
СИК. След като гласува-
нето приключи, машина-
та генерира финален от-
чет в електронна и в пе-
чатна форма. Криптира-
ните гласове се съхраня-
ват на случаен принцип
в двете флашпамети, ко-
ито по време на избори-
те непрекъснато се
синхронизират, уверя-
ват от ЦИК.

СНИМКИ МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Гласуването с машина става, след като
получите специална карта от комисията

тиен фиш с вота ви.
Сгъвате го две и го пус-
кате в кутията в секция-
та.

Машината дава и дру-
го предимство - когато
проверявате вота си на
екрана и установите, че
сте допуснали грешка,
можете да се върнете на-
зад и да я поправите, след
което натискате “гласува-
не”. Ако обаче видите
грешката си чак на разпе-
чатания фиш и още не сте
го пуснали в урната, има-
те право да върнете хар-
тийката и отново да гла-
сувате с машината.

Всяка секция с маши-
на ще разполага с 3 чип
карти, които са необхо-
дими за трима поредни
гласоподаватели. След
всеки вот членовете на
СИК зареждат отново
картата за следващите.
Ако машината върне бю-
летина, в края на деня
членовете на комисията

Преференциалният вот е в дясно и започва от 100
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България въвежда
многократни
туристически визи
С 20 евро се увеличават
таксите за издаването
на документа от октомври

България най-накрая прави
крачка към издаването на визи
за чужденци от страни извън
Европейския съюз (ЕС) за мно-
гократно влизане в страната за
краткосрочен престой - нещо, за
което туристическият бранш
настоява от поне десетина годи-
ни. В момента визите за кратко-
срочно пребиваване, които се
издават на туристи от страни
извън ЕС, са еднократни. Така
туристи, които биха искали да
посетят страната няколко пъти
за един сезон (зимен или летен),
не могат да го направят, а тряб-

ва да си вадят нова виза за след-
ващо посещение. С предложени-
те поправки се увеличава и так-
сата за издаване на виза от 60
евро на 80 евро, но отпада так-
сата за издаване на виза на деца
до 12-годишна възраст. По-ви-
соките такси ще влязат в сила от
1 октомври, т.е. след края на
активния летен туристически
сезон, но непосредствено преди
зимния. Променя се и начинът
на изчисляване на периода на
престой - в дни, а не в месеци,
въвеждат се и нови формуляри
за искане и отказ за виза, както

и някои срокове и други такси.
Визи за многократно влизане ще
се издават за срок от 5 години.

С предложения за промени
в наредбата за условията и реда
за издаване на визи и определя-

не на визовия режим, предло-
жени от Министерството на
външните работи, се въвежда
възможност визата за кратко-
срочно пребиваване (до 90 дни
в рамките на 180 дни) да бъде

издадена за многократно влиза-
не и със срок на валидност до
5 години, ако има изпълнени две
условия: чужденецът да прите-
жава валиден пътен документ,
който му дава право да влезе на
територията на България, изда-
ден е в рамките на последните
10 години и е със срок на ва-
лидност най-малко три месеца
след планираната дата на отпъ-
туване от страната; лицето е
обосновало целта си на пъту-
ване и планирания престой,
както и е доказало, че разпола-
га с достатъчно средства за
издръжка както за срока на
планирания престой на терито-
рията на България, така и за
завръщането си в страната на
произход или за транзита към
трета страна, в която е гаран-
тирано неговото приемане.
Петгодишна виза за многократ-
но влизане в България за крат-
косрочен престой ще получават
и туристи, които обосноват на-
мерението си за редовно пъту-
ване и докажат “добросъвест-
ност”, както е записано в по-
становлението за изменение на
наредбата, правомерното из-
ползване на предишни визи,
своето икономическо положе-
ние в държавата на произход и
действителното си намерение
да напуснат България преди из-
тичането на визата, за която
кандидатстват. Срокът за взи-
мане на решение за одобряване
на такава виза ще е 15 дни.

Днес е последният ден, в който  физическите лица
могат да ползват отстъпката от 5% от данъка за довна-
сяне по годишната си данъчна декларацията. За да се
възползват от отстъпката, гражданите трябва да пода-
дат декларацията си до 31 март, да нямат подлежащи
на принудително изпълнение публични задължения,
както и да внесат целия размер на данъка за довнасяне,
напомнят от НАП. Най-бързо и лесно декларацията се
подава през портала за електронни услуги на НАП,
достъпни с персонален идентификационен код (ПИК)
или квалифициран електронен подпис (КЕП). От при-
ходната агенция съветват потребителите да проверят
онлайн и за наличието на стари задължения.

Срокът за декларирането на доходите и плащане на
данъка за довнасяне тази година е 5 май заради почив-
ните дни около великденските празници. Освен по
електронен път, данъчните декларации могат да се
изпратят по пощата, да се подадат на място в офис на
НАП или в някои пощенски станции, където директно
ще бъде издаден входящ номер.

Всички фирми, одобрени за подпомагане по ковид
мярката за оборотен капитал, са длъжни да представят
отчет за използваните средства, напомниха от приход-
ната агенция. В противен случай ще се наложи да
върнат парите. Отчетите се подават онлайн - през
модула “Комуникация” на ИСУН 2020 (Информаци-
онната система за управление и наблюдение на сред-
ствата от ЕС). Срокът, в който кандидатите могат да
използват получената подкрепа (т.е. да извършат допу-
стимите разходи), е 3 месеца от датата на предоставя-
не на безвъзмездната финансова помощ, а месец по-
късно предприятията трябва да изпратят и отчета.

Фирмите, участвали и във фаза 1, и във фаза 2 на
мярката “Оборот” (за двата предишни локдауна), тряб-
ва да подадат общ отчет. Всяка получена подкрепа
трябва да се използва в рамките на три месеца, като
срокът за отчитане на изразходваните средства е ме-
сец след отпускането на помощта от фаза 2. Кандида-
тите, които ще участват и в бъдещата трета фаза на
проекта, ще подават отчетите си за нея отделно.

За последен ден
данък с отстъпка

Фирмите с помощи
заради КОВИД-19
задължени
да пишат отчет

Наемите скочиха с 13 % за 10 години

Над 4,5 млн. пътници по-малко по влаковете у нас
4,553 млн. пътници по-малко

са ползвали влак у нас през мина-
лата година, отколкото през пред-
ходната 2019, показват данни на
европейската статистическа
служба Евростат. Спадът е над
20,5 на сто. Най-голям - с 37%, е
сривът на годишна база през вто-
рото тримесечие, когато ползва-
лите влак пътници са били 3,533
млн. души от 5,58 млн. души за
същия период на 2019 г. През
третото тримесечие спадът се за-
бавя до 18%, като през лятото
ползвалите влак пътници са 4,663
млн., срещу от 5,686 млн. година
по-рано. Най-нисък спад от 7%
на годишна база през 2020 г. е
регистриран в периода януари-
март - с железопътен транспорт
са превозени почти 4,6 млн. души
спрямо 4,95 млн. души през първи-
те три месеца на 2019 г. В пери-
ода октомври-декември 2020 г. в
България железниците са прево-
зили 3,998 млн. пътника срещу
5,101 милиона за същия период
на 2019 г. Така спадът е с над
една пета.

През третото тримесечие на
2020 г. най-голям спад в броя на
пътниците в железопътния транс-
порт се наблюдава в Ирландия (-
73% в сравнение с третото три-

месечие на 2019 г. или 9,3 млн.
пътници), Италия (-48%), Испания
(-44%), Швеция и Люксембург (по
-42%), Гърция (-41%) и Португа-
лия (-40%). В някои държави с по-
строги ограничения в придвижва-
нето се наблюдава и силно нама-
ление на продължителността на
пътуванията, например Ирландия
(-73%), Испания (-59%), Португа-
лия (-51%), Италия (-50%). Изклю-
чение от тенденцията е Нидерлан-
дия, където железопътният пътни-
чески транспорт остава доста ста-

билен през първите три тримесе-
чия на 2020 г. Годишният спад на
пътниците през второто и трето-
то тримесечие достига само 0,2%.
Страната още не е предоставила
данни за пътуванията в последни-
те три месеца на 2020 г.

За да предотвратят разпрост-
ранението на КОВИД-19, страни-
те в Европа предприеха различни
мерки, които ограничиха пътува-
нията и повлияха на транспорт-
ния сектор като цяло, вкл. и на
железопътния.

Наемите на жилищата в Бълга-
рия са нараснали с 13% за по-
следните 10 години, показват дан-
ни на Евростат. От страните от
ЕС най-голямо е повишението на
наемите в Естония, където през
третото тримесечие на 2020 г. те
са със 136,6% по-високи спрямо
2010 г. Топ три на страните от
ЕС с най-голямо покачване на на-
емите се допълва от Литва
(+106,9%) и Ирландия (+62,2%).
С над 40% са нараснали наемите
в Австрия и Унгария. Общо за

страните от ЕС за последните 10
години повишението на наемите е
с 14,6%. Оказва се, че повишени-
ето на наемите у нас е близко до
средното за ЕС ниво. Прави впе-
чатление, че средно за ЕС наеми-
те нарастват непрекъснато от
2007 г. насам, докато при цените
на жилищата имаше известен спад
по време на световната финансо-
ва криза през 2008 г. От 2015 г.
до 2020 г. обаче цените на апар-
таментите в ЕС нарастват много
по-бързо от наемите, показват

данните на Евростат.
В България цените на апарта-

ментите са нараснали с над 38%
за последните близо пет години,
твърди Евростат. Сред страните
от ЕС по-голямо повишение на це-
ните спрямо 2015 г., отколкото у
нас, е отчетено в Унгария (+80%),
Чехия (+55,4%), Португалия
(+53,3%), Люксембург (+52,7%),
Латвия (+47,6%), Литва (+40,9%),
Словакия (+45,9%), Нидерландия
(+44,6%), Германия (+39,7%) и
Австрия (+39,2%).
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Дружеството с гер-
манско, словашко и
българско участие
“ПГХ Чирен Инжене-
ринг” ДЗЗД в следващи-
те десет месеца ще
трябва да изработи ин-
вестиционния проект за
изграждането на над-
земната част за разши-
рението на газохрани-
лището в Чирен. Про-
ектът включва нова ком-
пресорна станция с
прилежащи съоръже-
ния, газо-измервателно
съоръжение, възли за
сепарация, подгряване и
осушаване и др. Задани-
ето включва изработка-
та на подробен устрой-
ствен план, план за ре-
гулация и застрояване,
парцеларен план и ин-
вестиционен проект -
фаза работен проект.

Изпълнителят трябва
да даде предложение за

Избраха по-скъпата оферта
за газохранилището в Чирен

площадка за разполага-
не на надземни съоръ-
жения за разширението
на капацитета на под-
земното газохранилище
и да проведе необходи-
мите екпроцедури,
включително да изготви
екооценка при необхо-
димост. Договорът за
5,298 млн. лв. без ДДС
е бил сключен онлайн в
присъствието на преми-
ера Бойко Борисов. Це-
ната е под обявената
стойност от “Булгарт-
рансгаз” 5,4 млн. лв. без
ДДС. Предпочетеното
предложение обаче е
по-скъпото от двете
оферти, но е по-добре
оценено от комисията
на възложителя на
поръчката “Булгарт-
рансгаз”. Другото пред-
ложение бе за 4,5 млн.
лв. и бе направено от
“Експанд Чирен”.

Само 14 на сто от собствениците на
заведения са склонни да работят само
градините на ресторантите. Други при-
емат подобна възможност, но при ком-
пенсации за бизнеса по време на пери-
ода на ограничения, по програмата за
подкрепа чрез оборотен капитал. Значи-
телна част обаче са против такова час-
тично отваряне, показва анкета на Сдру-

(1931 г. - 2021 г.)
С богатия си съдържателен живот като изя-

вен младежки, партиен и държавен ръководител
и общественик, с огромния си организационен
опит и талант, с беззаветната си отдаденост на
социалистическия идеал и каузата на БСП, за-
служи признанието и уважението на много хора
от няколко поколения!

Сбогом и поклон пред светлата ти памет,
другарю Караманев!

ПК “Единство” при РС на БСП “Оборище”
Пловдивско землячество в София

На 26 март 2021 г.

ни напусна нашият прекрасен
другар, приятел и човек

ГЕОРГИ МИТЕВ КАРАМАНЕВ

почина достойно на 98 години на 20.03.2021 г.
Благодарим за светлия пример, който даде на

три поколения наред с благородството, мъдрост-
та и скромността си.

Поклон пред светлата ти памет!

От семейството

Поклонението ще се извърши от 12.00 ч. на
2.04.2021 г. в Ритуалната зала на Софийски цен-
трални гробища.

Любимият ни баща,
дядо и прадядо

БОРИС АТАНАСОВ
ЛАГАДИНОВ

Таванът за такса
„шезлонг” отпада

Ограниченията върху раз-
мера на таксите за чадър и
шезлонг може да отпаднат
през настъпващия летен сезон.
Според проект за промени в
Закона за Черноморското
крайбрежие, пуснат за
обсъждане от МТ, концесио-
нерите сами ще решават дали
им е изгодно да намалят цени-
те и с колко. На тези, които
предпочетат да пощадят тури-
стите, държавата ще опрости
част от концесионната такса
за сезона. Така, ако фирмата
реши изобщо да не таксува
летовниците за плажните
удобства, ще бъде освободена
от концесионна такса. Мина-
лото лято всички концесионе-
ри бяха задължени със зако-
нова разпоредба да свалят та-
рифите си за чадъри и шезлон-
ги с най-малко 50 процента.
Сега Министерството на ту-
ризма им оставя поле сами да
преценяват.

Според друга промяна,
лансирана в проекта, стопани-
те на пясъчната ивица ще мо-
гат да разположат заведения
на до 4% от площта на плажа.

Заведения ще може да има на 4 на сто от плажовете

И миналата година държавата
“антикризисно” разреши на
пясъка, предназначен за съби-
ране на тен, да се правят бар-
чета и ресторантчета, в които
да се продават кафе, бира,
коктейли, сладолед, риба. Иде-
ята беше фирмите, които сто-
панисват плажовете, да могат

да си избият с приходите от
заведенията разходите по
поддръжката, евентуалното
сваляне на таксите за чадъри
и шезлонги и спада на посети-
телите.

 Предният летен сезон изо-
билстваше с примери как кон-
цесионери мамят, като обявя-

ват символични и дори нулеви
цени за чадър, но товарят кли-
ентите с нежелани и неочак-
вани харчове.  Имаше случай
с плаж, който натрапваше на
летовниците шалтета и те бяха
длъжни да плащат 5 лева за
“услугата” -  дори когато не я
искат. Друг концесионер ис-

каше от курортистите да пла-
щат 5 лева за безжичен интер-
нет, независимо дали го полз-
ват или не. На трети плаж
кафето струваше 2 лева, ако
се пие в прилежащото заведе-
ние, и цели 8 лева, ако се взи-
ма за консумация под чадъра.
Имаше и история с такса “бар-
барон” - пиенето на сок или
капучино върху “обтекаема”
табуретка се оказа лукс услу-
га, товареща сметката. През
целия летен сезон гневни ту-
ристи подаваха сигнали за
безобразни цени и измислени
такси. Проверките на инспек-
торите на Министерството на
туризма бяха доста беззъби и
безполезни, защото все не от-
криваха нарушения. Сега ми-
нистерството обещава да на-
лага по-безкомпромисни гло-
би на нарушителите.

В проекта си МТ предлага
санкция от 10 000 до 50 000
лева за фирма концесионер,
която разшири площта за за-
ведението над разрешения
процент.  При повторно на-
рушение санкцията може да
достигне и 40 000 лева.

жението на заведенията, съобщи за БНР
Марин Сотиров от организацията. “Не
може едно заведение да се издържа само
с градина. Бизнесът не е конструиран да
работи само на външни места. С нас
това нещо не е обсъждано и ние не сме
съгласни. Идеята беше това отваряне на
външните части на заведенията да е по-
желателно - тези хора, които искат да

работят с градините си, да го направят
пожелателно и да си получават в също-
то време обаче компенсации”, комен-
тира той. От бранша се опасяват, че
отварянето единствено на външните
площи може да ги остави без държавни
помощи, а функционирането единстве-
но на тези ограничени пространства
няма да е достатъчно за поддържане на

бизнеса. Отварянето на външните час-
ти на заведенията беше сред трите пред-
ложения, направени вчера от Сдруже-
нието на заведенията за разхлабване на
мерките. В позицията си те настояха и
за отваряне на нощните заведения от
15 април.

Коментар на стр. 8

Едва 14%  от заведенията склонни да работят само градините им
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EС: Анкара „спешно”
да приеме мигранти
Гърция настоява Турция да си прибере
1450 души без бежански статут

Евросъюздът настоява Анкара спеш-
но да започне да приема мигранти от
Гърция, съгласно споразумението си с
ЕС от 2016 г. Връщането на нелегално
влезлите от Турция беше преустановено
в началото на пандемията.

Еврокомисарят за вътрешните рабо-
ти Илва Йохансон, която посети лагера
на егейския остров Лесбос, заяви, че
условията, в които 8000 души живеят в
него са неприемливи. “Важно е хората
да не остават дълго в приемните центро-
ве. Но ако това се налага, трябва да имат
адекватни условия за живот там. Важно
да свържем това с бърз процес по връща-
не, за да може процедурите да стават на
място”, посочи еврокомисарката.

14 000 мигранти, които по споразу-
мението подлежат на връщане в Турция,

се намират по гръцките егейски острови.
Гръцкият министър Панайотис Митара-
кис заяви, че Анкара трябва да приеме
1450 мигранти, чиито молби за убежище
вече са отхвърлени от гръцки съдилища.

Йохансон обеща европейска подкре-
па от 276 млн. евро за построяването на
нови мигрантски лагери на островите Ле-
сбос, Хиос, Самос, Кос и Лерос. Тя за-
яви, че е наложително да се намерят “нови
политически решения”, за да се разпреде-
ли тежестта между държавите от ЕС.
Лагерът в Самос ще е готов до юни, а
тези на Кос и Лерос - до септември.

Председателите на Еврокомисията
и на Съвета Урсула фон дер Лайен и
Шарл Мишел обсъдиха изпълнението
на миграционната сделка с турския
президент Реджеп Ердоган преди сед-

мица. От разговора стана ясно, че ЕС е
продължил да изпълнява своята част от
сделката, разселвайки сирийски бежан-
ци от Турция в ЕС и плащайки за
издръжката на мигрантите в Турция.

Призивът на комисар Илва Йохан-
сон към Анкара идва дни преди визитата
в Турция на Мишел и Фон дер Лайен.
Очаква се те да бъдат приети от прези-
дента Ердоган, както и че темата за ми-
грацията ще е сред водещите. ЕС реши да
развива поетапно отношенията си с Тур-
ция, включително да осъвремени спора-
зумението си за митнически отношения.
Плановете за налагане на санкции заради
нарушаването на териториалните води на
Кипър за търсене на газ, бяха отложени,
след като Турция изтегли корабите си от
акваторията й.

САЩ подновяват
преговорите с Иран

Американската администра-
ция ще представи тази седмица
на Техеран нови предложения за
деблокиране на ядреното спора-
зумение, след изтеглянето на Ва-
шингтон от сделката при пре-
зидента Доналд Тръмп. Издани-
ето “Политико” пише, че иници-
ативата предвижда известно
облекчаване на санкциите на
САЩ срещу Иран, ако Техеран
спре някои ядрени дейности,
като използването на модерни
газови центрофуги и обогатява-
не на уран до 20%.

61 000 животни
блокирани
в Суецкия канал

60 400 овце и 421 крави са
били блокирани на кораби по
време на задръстването на Суец-
кия канал, съобщиха властите в
Египет. Животните са пътували
от Испания и Румъния за Саудит-
ска Арабия. Три бригади ветери-
нари проверяват състоянието на
животните след 6-дневния прину-
дителен престой. Водният път
беше освободен в понеделник, след
като холандски експерти успяха
да освободят заседналия контей-
неровоз “Евър Гивън”. 422 кораба
са изчаквали края на операцията.
113 от тях се очаква да прекосят
канала във вторник.

Руснаците ценят
спестяването

Почти всеки втори руснак
(46%) спестява или смята да пе-
сти “за всеки случай” или за “чер-
ни дни”, показва допитване на
застрахователната компания
“Росгосстрах жизн”, цитирано
от ТАСС. Тази практика е най-
предпочитана от хората над 60
години, така смятат 52,5% сред
допитаните от тази възрастова
група. Втората цел на пестенето
в тази група е събирането на
пари към пенсията, така смята
почти всеки пети възрастен жи-
тел (18,5%)

“Никой няма да позволи на Америка да говори с Русия от
позиция на силата. Нито Путин, нито друг от ръководството на
Русия няма да позволява нито на американците, нито на който
и да е друг да разговаря така с нас. Това е изключено”. Тези
думи на президентският говорител Дмитрий Песков бяха каза-
ни в интервю за в. “Аргументи и факти”.

Песков разкри и подробности от ежедневието на Путин.
Хобито на президента е четенето, най-вече на историческа
литература и мемоари. Путин чете и вестници, “той винаги ги
има в самолета, когато лети някъде”, уточни Песков. Прези-
дентът “гледа немски телевизии, както и телевизии на англий-
ски. “Не всеки ден, но задължително няколко пъти седмично
учи английски. Това са кратки занятия, но редовни”, каза гово-
рителя. По думите му Путин не желае да ги губи време със
свои страници  в социалните мрежи, нито пък някой да прави
това от него име. Кремъл му прави сводки за основните горещи
теми. Отделно Песков разкри, че Путин е непретенциозен към
храната, яде най-прости гозби, но гледа да консумира по-малко
тестени изделия. Путин няма собствен моделиер и отделя “ми-
нимално внимание на модата”.

Песков разкри какво
е хобито на Путин

Лидерите на 23 държави и СЗО подкрепиха идеята за
създаване на международен договор, който да помогне на
света да се справи с бъдещи здравни кризи. В статия, пуб-
ликувана във водещи световни медии, се обяснява, че иде-
ята е чрез него да се гарантира достъп до ваксини, лекар-
ства и диагностициране при пандемии.

Ваксината британско-шведската компания “Астра Зене-
ка” е преименувана на Vaxzevria на 25 март, съобщи лекар-
ственият регулатор на ЕС.

Австрия планира през април да купи от Русия 1 млн дози
от ваксината “Спутник V”, съобщи канцлерът Себастиан
Курц. “По въпроса за ваксините не трябва да има геополи-
тически сметки. Важно е едно, дали е ефективна и безопасна
ваксината, а не откъде е тях”, каза той и добави, че Виена
води от февруари преговори с Москва. По думите му, ако
Австрия получи още 1 млн дози ваксини, ще може по-рано
да се върне към нормалния живот, да спаси множество
животи и работни места. Църквата в холандския град Крим-
пен ан ден Ейсел беше взривена, след като в неделя проведе
служба в нарушение на КОВИД-мерките.

Планира се световен
договор срещу здравни кризи

СНИМКИ БГНЕС

 Швейцарски полицаи разгонват екодемонстранти, протестиращи в т.нар. плато Бирет в Югозападна Швейцария
срещу разширяването на местна добивна кариера. Предвижда се тя да бъде използвана от строителна компания

Жители на град Миндалай в
Мианмар проведоха на 30 март
поредната демонстрация срещу
хунтата, взела властта с
преврат на 1 февруари. Досега
нейните репресивни сили са
убили над 500 демонстранти.
В тази връзка три от
безбройните въоръжени етнически
бунтовнически групи в страната
излязоха със съвместно изявление,
че ще отвърнат на удара, ако
хунтата не спре насилието срещу
протестите. Ситуацията може
да ескалира в гражданска война,
предупреди Деби Стотхард от
Международната федерация за
правата на човека
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1727 - УМИРА ИСАК НЮТОН, АНГЛИЙСКИ

ФИЗИК, МАТЕМАТИК И АСТРОНОМ (Р. 1643 Г.).
Полага теоретичните основи на
механиката и астрономията.
Приносът му в развитието на
математиката и физиката е
изключителен за началото на
научната революция. Теорията за
гравитацията, законът за все-
мирното привличане и законите
за движение са сред базисните
му разработки. Пръв показва, че движението на
небесните тела и на предметите на Земята се
подчинява на общи закони.

1878 - СЪЗДАДЕНА E БЪЛГАРСКА ЗЕМСКА
ВОЙСКА, КОЯТО ПО-КЪСНО СТАВА БЪЛГАРСКА
АРМИЯ. Начело е поста-
вен руският ген. А.Н. Ше-
лейховски, активно подпо-
маган от първия военен
министър на България -
руския ген. П.Д. Паренсов.
Основа за изграждането на Българската земска
войска става Опълчението. Въведена е задължи-
телна военна повинност за мъжете от 20 до 30 г.
През април 1878 г. е свикан първият набор от около
9000 души, а малко по-късно и вторият - над 20
000. За въоръжаването им руското командване
предоставя безвъзмездно оръжие. Българската зем-
ска войска съществува до 1879 г.

1889 - ОТКРИТА Е АЙФЕЛОВАТА КУЛА. Идея-
та за нея датира от 1884
г., когато двамата главни
инженери от фирмата на
Густав Айфел решили да
построят високо съоръже-
ние. Мненията са разнопо-
сочни, но привържениците надделяват и то е из-
дигнато в чест на Световното изложение през
1889 г., което отбелязва 100-годишнината от
Френската революция. Кулата е висока 324 м.
Конструкцията й съдържа над 18 000 метални
части и 2 500 000 нита, тежи над 10 000 тона.

1904 - УМИРА ВАСИЛИЙ ВЕРЕШЧАГИН, РУС-
КИ ЖИВОПИСЕЦ (Р. 1842 Г.).
По време на Руско-турската
война (1877-1878) е доброволец.
Участва в атаките срещу Пле-
вен и зимното преминаване на
Стара планина. От скиците,
направени по време на войната,
създава в Париж “Българска се-
рия” (по различни данни е между
13 и 25 картини). Автор на пове-
че от 800 картини, които се съхраняват в най-
големите световни музеи. Цялото му творчество
е насочено срещу войната, заради което към края
на живота си е наричан “апостол на мира”.

1966 - ИЗСТРЕЛЯН Е ПЪРВИЯТ ИЗКУСТВЕН
СПЪТНИК НА ЛУНАТА. Това е
автоматичната междупланетна
станция “Луна 10”. Изстреляна е
с ракета носител “Мълния-М” от
космодрума “Байконур”, СССР.
Проведени са проучвания от лунна
орбита. Важно откритие е нали-
чието на области с висока
плътност под басейните на лунни-
те морета. Контактът с апарата е изгубен на 30
май 1966 г.

2009 - УМИРА КЛИМЕНТ ДЕНЧЕВ, АКТЬОР (Р.
1939 Г.). Бате Климбо, както
го познават децата през 70-
те години на миналия век,
всяка вечер в предаването
“Лека нощ, деца” разказва
весели и увлекателни исто-
рии, като през това време
рисува върху стъкло. Играе в едни от най-популяр-
ните и успешни български филми - “Войната на
таралежите”, “Козият рог”, “На всеки кило-
метър”, “Петимата от Моби Дик”, “Сватбите на
Йоан Асен” и др.

Малоумна русофобия

Словашкият държав-
ник Игор Матович пода-
ва оставка като премиер
от дясно-либерална чети-
рипартийна коалиция,
защото бе поръчал 2 ми-
лиона дози от руската
ваксина “Спутник V”
преди разрешението на
регулатора от ЕС.

Матович имаше всич-

ки основания за този
ход. Според съобщения-
та през февруари 5,4-
милионна Словакия ста-
на държавата с най-мно-
го починали в света спря-
мо броя на населението
си. Към 1 февруари сед-
мичните данни показваха
1,68 поминали се на 100
000, а на 16 февруари
показателят вече бе 1,78.
Там е имало поредица от
денонощия с по 100
смъртни случая, което е
било най-високият пока-
зател в света спрямо об-
щото население. Заради
недостиг на легла сло-
вашки пациенти бяха
приети на лечение в Пол-
ша и Германия, страната
поиска 10 лекари и 25 ме-
дицински страни от ЕС.

Като премиер Мато-

вич е трябвало да напра-
ви всичко възможно, за
да спасява сънародници-
те си. Но за десните му
партньори спасяването с
руската ваксина някак не
е в съзвучие с европей-
ския дух. Явно за тях е
по-праведно словаците да
бъдат жертвани на олта-
ра на “европейските цен-
ности” и на солидарност-
та с печалбите на фарма-
цевтичните гиганти.

От студентските си
години помня следния
разказ на известния ита-
лиански писател Леонар-
до Шаша, който е сици-
лианец. Главният герой
е лекар, който е извикан
в затънтено село да пре-
гледа болна жена от бед-
но семейство. Тя тряб-
вало да се съблече до

кръста, за да я преслу-
ша, да види или опипа
болните й места. Семей-
ството обаче не дало -
как така чужд мъж ще я
гледа и опипва!

Дясно-либералната
коалиция в Словакия на-
помня на това семейст-
во. Тъжното е, че така
мислят сънародниците
на Александър Дубчек,
който не робуваше на
догми и вдъхнови Праж-
ката пролет в опит да
реформира Чехослова-
кия и социализма. Наско-
ро норвежкият в. “Ресет”
написа: “Русофобията
принуждава омразата да
измести рационалното
мислене”. Дали словаш-
кото правителство не
трябва да постажува в
норвежкия вестник?!

Юри МИХАЛКОВ

Цинично е

Статутът на болници-
те като търговски друже-
ства, за чиято отмяна в
ГЕРБ не щат и да чуят,
дава нови плодове насред
пандемията. Точно сега,
когато лечебните заведе-
ния са претъпкани с бол-
ни от КОВИД-19 и се
връзват на фльонга, за да
спасяват хората, здравно-
то министерство пусна...

конкурсите за директори
на болниците с над 50%
държавно участие в цяла-
та страна. На места вече
има назначени директори,
на други тепърва се пода-
ват документи. Правило-
то било да се преизбират
досегашните шефове. Тъй
ли? Преизбират се, ако са
угодни на властта, други-
те - треперете, ако не сте
с нас!

Вместо да се занима-
ват с влошаващите се
проблеми от пандемията,
кандидатите за директори
пишат управленски кон-
цепции! Сагата започна
от октомври м.г., когато
по Закона за публичните
предприятия министерст-
вата започнаха да обявя-
ват конкурси за шефове и
ръководства на фирмите.
Тъкмо сега, от февруари

насам, стахановски се ак-
тивира Министерството
на здравеопазването със
серия конкурси за голе-
мите болници, пардон -
фирми. Такъв им бил
срокът по закона. МЗ из-
бира директор, предста-
вител на държавата в бол-
ничните бордове и упра-
вител. “Независим” член
в бордовете ще бъде из-
биран от Агенцията за
публичните предприятия.
Законът за висшето обра-
зование, в който има пра-
вила и за университетски-
те болници, ряпа да яде.

Дните на това прави-
телство са преброени, но
свои хора то ще остави
на възлови позиции. До-
сегашният депутат от
ВМРО и кандидат за но-
вия парламент д-р Калин
Поповски например, вече

е представител на държа-
вата в Съвета на директо-
рите на УМБАЛ “Св.
Георги Странски” в Пле-
вен. Че се и хвалят с това.

А междувременно и
без това ошашавените от
наплива на пациенти ле-
кари и сестри по болни-
ците не смеят да гъкнат
за проблемите в отделе-
нията, да не подлеят вода
на сегашните си шефове.
Много удобно - хем свои
хора, хем системата си
трае за безобразието, до-
карано от властта. И слу-
хове - бол, понеже в раз-
рез със законите няма ин-
формация дори за това
кои са кандидатите в кон-
курса. Накрая - избрани,
и толкоз! Цинично е да
залагаш живота и здраве-
то на хората в името на
собствената си власт.

Велиана ХРИСТОВА

Плосък ластик

“Като ластик сме. От-
варяме, затваряме.” Така
Той видя поредната
бъркотия, която са на път
да сътворят подопечните
Му министри с т.нар. раз-
хлабване на мерките. Ла-
стикът обаче се оказва
плосък, който много не
държи. Защото, както е
тръгнало, скоро няма да
има и какво да отварят, и

какво да затварят. Оказва
се, че едва 14 на сто от
собствениците на заведе-
ния са съгласни да отво-
рят само градините им.
От бранша се опасяват,
че отварянето единствено
на външните площи може
да ги остави и без държав-
ни помощи, а функциони-
рането единствено на
тези ограничени прост-
ранства няма да е до-
статъчно да поддържат
бизнеса си.

Въпреки че го преду-
преждаваха, премиерът
пусна духа от бутилката
още в началото на мина-
логодишния сезон и
връщане назад няма. Пре-
тенциите и недоволството
на хотелиери и ресторан-
тьори не стихват и днес,
въпреки че те станаха га-
лените деца на правител-

ството в условията на пан-
демия. Независимо от
съпротивата на останали-
те браншове, специално за
тях с “политическо реше-
ние” ДДС бе свален на
9%. Последваха бирата,
виното, памперсите, авто-
бусните превозвачи. Тези
благини обаче бяха “стру-
говани” в час по трудово
обучение. Бяха половин-
чати, лобистки, наложени
от по-напористи съсло-
вия, които лесно респек-
тират премиера със запла-
хи за протести. А тези
14% са и своеобразна
оценка за подкрепата на
правителствените мерки
от фирмите, работещи в
туризма и ресторантьор-
ството. Тя е твърде пока-
зателна и тъжна - всички
са недоволни, дори собст-
вениците на заведения,

които получиха каквото
поискаха.

За тях сега се бърка
поредната порция благи-
ни. Те ще дойдат от под-
готвяните промени в за-
кона за Черноморското
крайбрежие. Според тях
през този летен сезон
няма да има таван за так-
сите за чадър и шезлонг
на плажа. Концесионери-
те сами ще решават дали
им е изгодно да намалят
цените и с колко. Мина-
лото лято всички бяха
задължени да свалят тари-
фите за чадъри и шезлон-
ги с най-малко 50%. Ос-
вен това те ще имат пра-
во да отварят заведения
върху 4 на сто от терито-
рията на плажа. Само не
е ясно в случая дали пло-
ският ластик ще свърши
работа.

Евгени ГАВРИЛОВ



Интервю на Деси ВЕЛЕВА

Когато спрем кражбите,
ще има пари за всичко
Българските граждани ще излязат
да гласуват, тъй като само
така могат да неутрализират
купения вот, казва водачът
на листата на „БСП за България”
в 24-ти МИР - София

ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ:

ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ е роден във Велико Търново.
По професия е строителен инженер. Бил е два
мандата общински съветник от БСП в София. Член
е на НС на БСП. Народен представител от БСП
в 42-рото, 43-тото и 44-тото НС, избран от 24-ти
МИР - София. Председател е на Националния
предизборен щаб на БСП. Владее руски и английски език.

 Г-н Свиленски, БСП си
е поставила за цел да про-
мени управлението на
страната. Откъде ще за-
почне тази промяна?

- Промяната, която очак-
ват българските граждани, е в
посока спазване на законност-
та и уважение на институци-
ите. България има нужда от
сериозни реформи - в здраве-
опазването, в образованието
и в социалната политика. Това
са нашите приоритети наред
с цялостната промяна в ико-
номическата сфера. Трябва да
създадем такива условия, че
България да има модерна, раз-
вита, работеща икономика,
чрез която да се разкрият ра-
ботни места, да се повишават
доходите на гражданите и да
се увеличи брутният вътре-
шен продукт. Оттук ще дой-
дат и средствата за реформи-
ране на секторите.

 Как виждате рефор-
мата в здравеопазването?

- Нуждата от реформа в
здравеопазването се вижда и
в момента на КОВИД-криза-
та, когато стана ясно, че това
е сектор, който не можа да
посрещне пандемията и бол-
ниците оставиха българските
граждани пред сградите, вме-
сто да ги приемат за лечение.

Първото нещо, което
трябва да се направи и сме го
казвали нееднократно, е бол-
ниците да спрат да са търгов-
ски дружества. Тези лечебни
заведения, които искат да из-
ползват държавен финансов
ресурс чрез НЗОК, трябва да
преустановят статута си на
търговско дружество и да ра-
ботят само в интерес на бълга-
рите, а не да формират печал-
ба. Основен наш ангажимент
е да променим законодателст-
вото в тази насока.

Нужно е да се променят и
условията, в които работят
лекарите и медицинските сес-
три, за да може те да останат
в България, а не да бягат в
чужбина. Затова всеки лекар
трябва да знае, че ще има га-
рантиран доход, без значение
дали болницата, в която рабо-
ти, е формирала печалба или
не. Трябва да има базови нива
на заплащане на здравните
специалисти.

Предлагаме стипендии за

специализанти и когато студен-
тите завършат медицина, да са
ангажирани за определен пе-
риод от време да продължат да
работят в страната. Така ще
решим въпроса с недостига на
медицински кадри.

 Какви са конкретни-
те ви предложения за про-
мени в областта на обра-
зованието?

- Първото нещо е да се
преразгледа механизмът, при
който парите следват ученика,
защото нуждите от финанси-
ране на различните училища са
различни и няма как средства-
та да бъдат определяни само
според броя на учениците.

Важно нещо е ограничава-
нето на броя на учебниците.
Крайно време е за всеки пред-
мет да има по един учебник, а
не както е в момента - да са по
3-4 на различни издателства.
Тази корупционна практика за
печатане на учебници трябва
да бъде прекратена. Освен това
е нужно да бъде преразгледа-
но и учебното съдържание,
тъй като има безкрайни при-
мери за подмяна на историята,
на произведения, на български
автори без логично обяснение
на каква база се прави това.

 Изтъкнахте социал-
ната сфера като една от
областите, които имат
наложителна нужда от
реформи. С какво трябва
да се започне?

- Първата крачка е преиз-
числяването на пенсиите, а не
даване по 50 лева до избори-
те. Това ще доведе до увелича-
ване на пенсиите с 20-33 на
сто. БСП е правила такова
преизчисляване през 2008 г. и
оттогава никое правителство
не е посмяло да го извърши.

Трябва да се обърне вни-
мание на младите хора, на
младите семейства, които
имат нужда от различни соци-
ални придобивки. Предлагаме
на майки студентки да се дава
еднократна помощ от 6500
лева, а млади семейства, кои-
то имат 24 месеца трудов
стаж, за второ и трето дете да
получават по 6500 лева едно-
кратна помощ. Всички оста-
нали родители предвиждаме
да вземат за първо дете по 500
лева, за второ - 1000, за трето
- 1500. Така ще се стимулира
раждаемостта и ще се борим
с демографската криза.

Друг наш акцент е увели-
чаването на обезщетението за
майчинство през втората го-

дина, което в момента е 380
лева. То трябва да стане 650
лева и да бъде обвързано с
размера на минималната ра-
ботна заплата. Това са пред-
ложенията ни за задържане на
младите хора в България, за
да ги накараме да раждат де-
цата си тук, да ги изучат тук.
В тази връзка е и намерение-
то ни за въвеждане на безплат-
ни учебници за всички учени-
ци от 1 до 12 клас и на без-
платни детски градини.

 Това са много амби-
циозни цели и логично идва
въпросът откъде ще дой-
дат парите за реализира-
нето им?

- Целите са възможни за
изпълнение. В програмата на
БСП те са обвързани и с фи-
нансирането им. Когато пра-
вим предложения, имаме и
отговори откъде ще дойдат
средството. Един от елемен-
тите е въвеждането на семей-
ното подоходно облагане, на
прогресивния данък и хора-
та с доходи над 3600 лева да
плащат и по-висок данък общ
доход - това ще засегне само
120 000 граждани, а за 3,6
милиона българи данъците
ще останат същите, каквито
са в момента.

Предлагаме и средствата,
които всяка година се харчат
с министерски постановле-
ния, да бъдат вкарани в бюд-
жета на държавата и тогава
ще има пари и за политиките,
които предлагаме. А не пре-
миерът еднолично да решава
кой сектор или съсловие да
се подпомага финансово.

Най-голямото перо са
кражбите. У нас около 10
милиарда лева годишно се
крадат под различна форма.
Когато това се ограничи, па-
рите ще влязат в бюджета и
ще отидат за социални плаща-
ния. Като заработи икономи-
ката и се повишат доходите,
очакваме и повишение в при-
ходите на държавния бюджет.
Пари има, въпросът е как се
управляват - трябва да се
спрат порочните практики за
отклоняване на средства.

 Вие сте водач в Со-
фия и очаквате подкрепа-
та на столичани. Какви са
най-спешните проблеми за
решаване в града?

- София би трябвало да е
един от най-добре развитите
градове в България, тъй като
бяха вложени много средст-
ва. Столичани обаче изпит-
ват проблеми и те са видими

- масово презастрояване, ог-
раничаване на зелените пло-
щи, липса на места в детски-
те градини. За 10-12 години
управление на ГЕРБ нито
един от тях не е решен.

Ще изтъкна проблем, на
който никой не обръща вни-
мание, но той ще излезе в
близките години. Става
въпрос за подземната инфра-
структура - водопровод, кана-
лизация, подземни колектори.
Те са в окаяно състояние и ще
се стоварят като проблем за
решаване на следващите уп-
равляващи в града.

Затова от БСП предлага-
ме част от парите, събирани
чрез данък общ доход, да ос-
тават в бюджетите на общи-
ните. Това беше и едно от
основните искания на Бойко
Борисов като кмет на София
към правителството на БСП -
парите на столичани да оста-
ват в София. След като взе
властта, Борисов не направи
нищо, за да осъществи собст-
вените си идеи.

 Как ще коментирате
последните изявления на
ГЕРБ, че протоколът на
ЦИК за изборните резул-
тати е объркан и неясен, и
обвиненията към БСП, че
иска да създаде хаос. За
какво са знак тези дейст-
вия на управляващите?

- Това е налудничаво пове-
дение. Не можем да проумеем
как по казус, по който отно-
шение имат  изцяло ГЕРБ,
изведнъж излизат и обвиняват
друг. Осем дни преди избори-
те, когато парламентът е при-
ключил своята работа, е на-
хално да излезеш и да кажеш,
че опозицията е виновна за
случилото се. Вицепремиерът
Томислав Дончев показа аро-
гантност, а именно той бе
човекът, който отговаряше за
изборите, за машинното гла-
суване и излъга българския
парламент, че ще има само ма-
шинно гласуване. ГЕРБ създа-
доха проблемите, те си ги гла-
суваха и дни преди изборите
търсят друг виновник.

Поведението им показва
страх, дори паника. Вероят-
но са разбрали, че губят из-
борите и търсят начин да оп-
равдаят загубата си. А ГЕРБ
има какво да губят - власт,
постове, пари.

 Как ще оцените пре-
дизборната кампания?

- Тя беше специфична, за
първи път се проведе в нео-
бичайни условия. Затруднени-
ята с епидемичните мерки се
отразиха на нашата кампания,
тъй като БСП е свикнала да
провежда пряк диалог с хора-
та, да се среща с тях на терен.
Сега всичко това бе ограниче-
но, минаваше през интернет,
през онлайн срещи. Въпреки
всичко, видяхме у хората же-
лание за промяна, желание за
участие в изборите. Затова
очаквам избирателна актив-
ност в рамките на обичайна-
та. Българските граждани ще
излязат да гласуват, тъй като
само тогава могат да неутра-
лизират купения вот.

БСП очаква промяна на
управлението и се обръща-
ме към българските гражда-
ни с апел да ни подкрепят,
за да получат управление,
което да е с грижа за хора-
та, а не с грижа за министър-
председателя.
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 Известен сте с това,
че не търпите несправедли-
вости и далавери, воювате
публично срещу тях, без ком-
промиси и страх. За такива
хора казват “шило в торба
не стои”. Промени ли се
“шилото”, г-н Дангов?

- Ако трябва метафорич-
но да говорим, думата “шило”
не е най-точната. По-скоро
не съм се уморил все още от
политиката. Имал съм перио-
ди в моята политическа био-
графия, когато ми е писвало
и съм имал други приорите-
ти. Но още преди две години,
когато заявих, че моделът на
братя Галеви е жив и негови-
те наместници са управлява-
щите от ГЕРБ в лицето на
кмета, на съветници и т.н, си
получих своето - бях увол-
нен от държавната админист-
рация за назидание.

Но, уви, близо три години
по-късно виждам, че схемите,
по които работят гербаджии-
те в Дупница, не се различа-
ват от схемите на национално
ниво и тяхната политическа
арогантност е копирана от
Бойко Борисов във всяко от-
ношение - като се започне с
липса на прозрачност; далаве-
раджийство при санирането,
Дупница не прави изключе-
ние; некачествено асфалтира-
не, некачествени ремонти; шу-
робаджанащина в собствени-
те фирми като фирма “Мери-
диан” - любимата фирма на
кмета, който е трети мандат;
като се продължи с пълното
неглижиране на проблемите
на хората, с това, че кметът
не дава пресконференции и на
заседания на Общинския
съвет се сърди, когато му се
задават въпроси; соченето
публично с пръст на журна-
листи, на граждани; самораз-
правата с дребния бизнес и с
обикновения човек чрез
данъчни служби, чрез органи
на правораздаването, чрез из-
ползване на различни държа-
ви и местни структури... Това
са все примери от днешния
дневен ред на Дупница. И ако
мога да обобщя, ако има на

някого да се сърдя, това е на
себе си, че е имало периоди, в
които съм казвал: абе, все аз
ли ще оправям света?!

 Братя Галеви изчез-
наха, те бяха страшилище.
Свидетел съм, че хората ви
харесват, но има насаден
страх. Този страх отиде
ли си с Галеви, преодолян
ли е вече?

- Този страх е пренесен
сега, защото държавната ма-
шина на ГЕРБ се стоварва и
се случва това, за което гово-
рих. Ако имате дребен биз-
нес, квартално магазинче, ра-
ботите, за да си изкарате хля-
ба, и не поставите плакат на
ГЕРБ в която и да е кампания
- местна или национална, ри-
скувате магазинчето ви да
бъде нападнато от някоя
държавна администрация и да
ви се струпат всички беди.
Ако по време на Галеви
страхът беше от мутренския
стил, сега е от държавния.

Узурпираха институциите
и те не работят в полза на
хората, а работят да се насаж-
да страх у тях, да гласуват
правилно, силовият натиск е
заменен с държавния. Това го
казвам със съжаление. И ние
всички допуснахме това да се
случи, съзнателно казвам - и
левицата, допуснахме бедст-
вието ГЕРБ да го има. Да оце-
лява над десет години, да пу-
ска корени, да се катери наго-
ре по стълбицата на властта,
да мачка хората арогантно...

Забележете, че се възраж-
дат политически послания от
90-те години. Толкова разде-
лени не сме били никога, как-
то е сега в тази кампания.
Делим се отново на комунис-
ти и антикомунисти, на ваксъ-
ри и антиваксъри, съзнателно
ни делят на бедни и богати -
богатите станаха много бо-
гати, бедните станаха още по-
бедни. Социалното неравен-
ство и ножицата между до-
ходи и средства за препита-
ние са страшни. Делим се на
болни и здрави, делим се на
хора с маски и без маски, на
всичко се делим. И ако има
нещо, с което Бойко Бори-
сов наистина ще остане в
историята, той ще остане
като Разделителя на нацията.

Вече нямаме усещането,
че сме един народ, едно об-

щество. В момента всеки раз-
бира от медицина, всеки раз-
бира от ваксини. Ужасявам
се, когато политици говорят
за имунитет, когато полити-
ци говорят коя ваксина е
най-добра, дават ни акъл
дали да бъдем ваксинирани
или не. Страхът от Галеви
беше едно, сега страхът е
много по-голям. Ще си поз-
воля да кажа още нещо - да,
те бяха мутрите от прехода,
но имаше в тях и нотка на
мъжество. Когато заявиш
позиция и кажеш, че това
няма да стане, те уважаваха
тази позиция, не бяха подли.
Докато днешните са още по-
страшни, те са подли, използ-
ват държавния инструмент
да се саморазправят, използ-
ват клюката и пошлостта да
създават слухове и раздори.

Гневен съм! Така бих оп-
ределил състоянието си в мо-
мента. В политиката съм по-
вече от 20 години, толкова
гневен не съм бил. Навремето
сме правили кампании при
СДС, тогава го имаше идеоло-
гическият сблъсък, сблъсък на
идеи, на политики, на програ-
ми. Сега няма такова нещо.
Сега е сблъсък на страха сре-
щу оцеляването. Гладният чо-
век е лесно управляем.

 При предишните избо-
ри имаше достатъчно сиг-
нали за купени гласове, вклю-
чително в циганските квар-

тали в Дупница, да не гово-
рим за Кюстендил. Как сега
ще се преодолее това?

- Няма как да се избегне,
когато държавата не си е на
мястото. Когато полицейски-
ят началник вижда какво се
случва и не реагира. Само
защото зад гърба му стои по-
литическата партия ГЕРБ.
Предишните избори бяха от-
краднати и моето послание
беше да се преборим срещу
добре смазаната машина за
гласуване ГЕРБ. Тази маши-
на започна да работи по вре-
мето на Цветанов и не знам
този функционер с какви
очи говори днес за демокра-
ция и права, когато той
създаде това уродливо зло в
политиката - ГЕРБ.

Но все пак имам надежда
и не съм обезверен, че хората
- на които им стиска, разбира
се - ще излязат и ще гласуват.
Но липсват водачи, липсват
лидери, честни и безкористни.
Много ни е хубаво, когато
поднасяме цветя и венци на
паметника на Левски и гово-
рим с патетика, обръщаме се,
не виждаме вече паметника и
правим точно обратното! Об-
ществото ни боледува толко-
ва много и боледува не от дру-
го, а заради неспазването на
демократичните принципи.
Давам веднага за пример Хо-
ландия, която проведе избори
при много по-големи рестрик-

ции заради пандемията и 83%
гласуваха. Ако и в България
излязат толкова да гласуват,
ГЕРБ и начинът на мислене
на ГЕРБ ще се сринат. Тях-
ното вече е философия и кол-
кото повече стоят във власт-
та, толкова по-зле става. За-
щото, ако фашизмът в Бълга-
рия беше философия, начин
на мислене, ГЕРБ не са нищо
по-различно. Да мачкаш чрез
овластения чиновник всички
останали под теб!

Много гнусно ми е да
слушам и външната ни ми-
нистърка, която каза, че било
фашизъм пред къщата на
Бойко Борисов да бъдат раз-
вявани черни платове. Питам
риторично - заради този тип
колко черни забрадки се сло-
жиха на главите на българ-
ските майки, заради негово-
то некадърно, некомпетент-
но и крадливо управление,
заради което не се подгот-
вихме адекватно за пандеми-
ята. Той е отговорен за това!

 Ако БСП победи на
изборите, какви са първите
ви приоритети за решаване
на занемарените проблеми
на Дупница и на Кюстендил-
ско - район с цветущо земе-
делие и животновъдство
преди, които днес ги няма?

- Трябва три мандата да
се управлява, за да може да
се пооправят нещата. Първо
трябва да излезе всичко на
светло, да се види кой кой е в
животновъдството. Да се
види кой какви субсидии е
получавал, защо ги е получа-
вал, срещу какви животни. Да
се смени коренно политиката
на фонда за подпомагане на
обикновения земеделски про-
изводител. Отношението
трябва да бъде едно и също
към този, който гледа две пра-
сета на двора и десет кокош-
ки, и към този, който има 1000-
2000 глави добитък. Казвали
са ми едри животновъди, че
само защото те били гледали
животни, аз съм имал работа
като ветеринарен лекар. Кое-
то е обидно. Смея да твърдя,
че преди 1989 г. в региона се
гледаха в пъти повече живот-
ни, гледаха се в пъти по-добре
от сега и хората тогава не ги
интересуваше колко евросуб-
сидии ще получат. Но тогава
имаше държавна политика.

Програмата на БСП за
тези избори трябва да бъде
приложена незабавно в
практиката. Трябва да бъде
обяснена достатъчно добре
и осъществена. А това ми-
нава през смяна на хората,
които ще я изпълняват, и
прекъсване на обвързанос-
тите, които съществуват.

ПЪРВАН ДАНГОВ:

Никога не сме имали такова
разединение като при ГЕРБ

Интервю на
Велиана ХРИСТОВА

Гневен съм от пораженията, нанесени от партията на Борисов, казва бившият
кмет на Дупница, кандидат от листата на „БСП за България” в Кюстендил

ПЪРВАН ДАНГОВ е роден на 3 септември 1970 г. в
Дупница. Завършил е ветеринарна медицина, от
2003 до 2007 г. е кмет на Дупница, предложен от
БСП. През 2011 г. е избран за общински съветник
като независим кандидат. Известен е с откритата
си битка срещу далавери в Общинския съвет и
срещу превзелите Дупница братя Галеви, по-късно
осъдени, но избягали от България.
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Борисов и енергетиката -
лъжи плюс некомпетентност
От енергиен център на Югоизточна Европа България
се превърна в кръгово движение, което никой не използва

За близо 12 години управление
Бойко Борисов е разпределил 500 ми-
лиарда лева и 25 милиарда европари.
Друг политик в цялата ни история не
е разполагал с повече средства. Резул-
татът - най-бедни, най-болни, нация на
изчезване. Защо? Отговорът е елемен-
тарен - защото това управление е ба-
зирано на некомпетентността и лъжа-
та. Плюс кражби, разбира се.

Едно от местата, където това се виж-
да най-добре, е енергетиката. В годините
на прехода няма и едно безгрешно пра-
вителство в този сектор. И Филип Дими-
тров, и покойният Никита Шервашидзе,
теглили заема от ЕБВР за енергетиката
със заложеното изискване за затваряне
на малките блокове на АЕЦ “Козлодуй”;
и Иван Костов, и Иван Шиляшки с аме-
риканските централи; и НДСВ с Мегле-
на Кунева и Симеон Сакскобургготски,
окончателно затворили глава “Енергети-
ка” при преговорите с ЕС, а с това и 1-
4 блокове на “Козлодуй”; и Тройната
коалиция, недовършила нито един от три-

от нова централа с необходимост от
възстановяване на всички инвестиции,
ще е по-евтина от тази на американски-
те ТЕЦ-ове - нищо, че те не са нови, а
рехабилитирани мощности. И тогава ще
лъсне грабителската им роля по отно-
шение на НЕК. Фактите показват, че
ако този проект днес бе вече реализи-
ран, щяхме да имаме нова мощност,
работеща за износ и носеща приход в
страната. Вместо това правителството
създаде поредната безумна ситуация.

След многократно повтаряното от
енергийния министър Теменужка Петко-
ва оправдание, звучащо като виц, че КО-
ВИД-кризата временно е спряла интере-
са на инвеститорите към АЕЦ “Белене”,
се надявахме, че няма да чуем по-голяма
глупост. Но на 20 януари 2021 г. прави-
телството одобри доклад на министъра
на енергетиката за предприетите дейст-
вия и за резултатите от направеното про-
учване на възможностите за изграждане
на нова ядрена мощност на площадка 2 в
АЕЦ “Козлодуй”, като за целта се из-
ползва купеното от България и неизполз-
вано оборудване за АЕЦ “Белене”.

Зависимост

Така правителството отново демон-
стрира некомпетентност, липса на ви-
зия за енергийния сектор и тоталната
си зависимост от новия по-голям брат.
Без да се споменава прекратяване на
проекта “Белене”, в доклада се преми-
нава направо към предложение за из-
граждане на VII блок в АЕЦ “Козло-
дуй” с оборудването, изработено за
АЕЦ “Белене”. За да бъде по-голям
абсурдът, се споменава и възможност-
та да се монтират на същата площадка
малки модулни реактори, които все още
нямат одобрение от Евратом. Преми-
ерът Борисов, коментирайки този до-
клад, в свой стил бодро обещава и Осми
блок в “Козлодуй”. Сякаш разчитат, че
сме забравили как преди няколко месе-
ца Петкова убеждаваше обществото, че
АЕЦ “Белене” ще бъде построена от
“консорциум”от руската “Росатом”,
френската “Фраматом” и американска-
та “Дженерал електрик”.

Друга серия от лъжи бе свързана с
проекта “Цанков камък”. Неговата ре-
ализация започна по линия на т.нар.

проекти за съвместно изпълнение. При
тях външни инвеститори изграждат
обекти, водещи до намаляване на пар-
никовите емисии, срещу което получа-
ват правата върху спестените емисии.
Инвеститорите обикновено са развити
държави с много индустрия и по този
начин изпълняват задълженията си за
опазване на климата. В случая с “Цан-
ков камък” инвеститорът бе Австрия.
При изграждането на стената се оказ-
ва, че съществуващият път пада под ог-
ледалото на язовира и се налага изграж-
дането на нов път и тунел на обща
стойност над 900 милиона лева. Те бяха
построени с пари на НЕК, след което
бяха прехвърлени в активите на Аген-
ция “Пътна инфраструктура”, но тя не
възстанови парите на НЕК. Така държа-
вата в лицето на Министерството на
финансите ощети НЕК с тези пари.

През 2012 г. първото Му правител-
ство въведе такса пренос в размер на
над 37 лева за мегаватчас, с което бло-
кира напълно износа на електроенер-
гия от България. За сметка на това об-
лагодетелства румънските производите-
ли, които транзитираха през нашата
страна електроенергия за Гърция, Тур-
ция, Сърбия и др. Това нанесе допълни-
телни щети на НЕК в размер на стоти-
ци милиони. Тогава българският брат
Пит прибра цялата печалба на държав-
ните енергийни дружества и за минали
периоди на обща стойност 1,4 милиар-
да лева, с което ги лиши от всякаква
възможност за инвестиции.

Кранчето

Една от лъжите, повтаряна много-
кратно, е, че сме приключили с диверси-
фикацията. Вече никой не може да ни
врътне кранчето, защото сме 100% енер-
гийно независими. Но, ако “Газпром”
спре по някаква причина доставките си
за България през Турция, алтернатива
няма. Компанията държи и капацитета
при входа от Румъния, а временната ре-
версивна връзка с Гърция е с малки
възможности за покриване на вътрешно-
то търсене. Дори според статистиката на
“Булгартрансгаз” руският газ представ-
лява 81,6% от всичкия, потребяван в стра-
ната през 2019 г. През миналата година
този дял е намалял до 76,1%, което пак

остава далеч от “100% енергийна незави-
симост”. При последната си - по същест-
во предизборна, обиколка Борисов се
снима пред газовата станция “Нова Про-
вадия” и отново повтори мантрите си за
хъба “Балкан”. Затова не е зле да Му се
напомни, че това е платформа за търго-
вия, а не е газопровод. Той няма връзка
с българската газова мрежа и от него не
може да се експортира синьо гориво.

В присъствието и мълчанието на
енергийния министър Теменужка Пет-
кова и шефа на “Булгартрансгаз” Влади-
мир Малинов Борисов каза още няколко
неистини. “Имаме най-добрите компре-
сори в света на американската компа-
ния Solar Turbines, реверсивни във всич-
ки посоки - Север-Юг, Юг-Север, Из-
ток-Запад, Запад-Изток. Това са т.нар.
газови магистрали на газов хъб “Бал-
кан”, посочи той. За “най-добрите ком-
пресори” излъга и през последния уи-
кенд. “Години наред България ще полу-
чава транзитни такси от преноса на газ,
които ще са от полза за поколения на-

пред”, изтъкна министър-председателят,
правейки оглед на строително-монтаж-
ните работи за модернизацията на ком-
пресорна станция “Лозенец”. Там се из-
граждат два нови газотурбокомпресор-
ни агрегата, които са от най-ново поко-
ление, производство на американската
компания Solar Turbines.

Това обаче е далеч от истината. Аме-
риканските компресори дори по изисква-
не не са реверсивни, защото целта им е
да пренасят руски газ през България към
Сърбия и Централна Европа. Моделът
Mars 90 на компанията по характеристи-
ки не е с възможност да сменя посоката.
Според експерти още 20 години няма
нужда от подобна операция, защото “Газ-
пром” е резервирал до 2039 г. целия ка-
пацитет на продължението на “Турски
поток” за пренос само в тази посока. За
този срок е намален почти с 50% и тех-
ническият капацитет на газопровода, т.е.
и транзитните такси от него за пренесе-
ни обеми ще са два пъти по-малко.

“Газпром” ще държи за 10 години и
най-важните изходни газови точки на
страната, защото е резервирал 100% от
капацитета за износ от България към Ма-
кедония, Гърция (Кулата) и Турция (стан-
ция Странджа). Макар Борисов често да
ходи и по строителството на интерко-
нектора с Гърция (за газ от Азербайджан
и терминала за втечнен газ при Алексан-
друполис), който се бави вече десета го-
дина, срокът за завършването му е пред
поредно удължаване и вероятно този га-
зопровод няма да заработи преди 2022 г.

* * *

Така, според Румен Овчаров, с прова-
ла на големи енергийни проекти Бълга-
рия от енергиен център на Югоизточна
Европа се превърна в кръгово движение,
през което не минава никой. Очевидно е,
че инвестициите в сектора ни заобикалят
заради сервилната политика на настоя-
щите управляващи. Възниква и въпросът
дали страната ни нямаше да е по-стабил-
на и независима, ако през територията й
минаваха 30% от руския износ на при-
роден газ, 15% от руския износ на пет-
рол, с построената АЕЦ “Белене”, която
сама по себе си е фактор за сигурност.

И още един въпрос: Стана ли Бълга-
рия сега, когато ги няма тези проекти,
по-силна и по-независима? Очевидно не.
Така е, защото премиерът Борисов се
съобразява послушно с евроатлантичес-
ките партньорски претенции, без да от-
чита националния интерес.

те важни за България енергийни проек-
та; и правителството на Орешарски, кой-
то клекна пред новия по-голям брат и
спря проекта “Южен поток”. Всички те
са допринесли за днешното състояние на
енергетиката у нас. Но, с изключение на
Костов и американските централи, тех-
ните прегрешения са детски игрички в
сравнение с непрофесионалните и пагуб-
ни решения на Борисов. Освен това вся-
ко решение на правителството и парла-
мента в енергийния сектор, всяка медий-
на изява на премиера и министъра на
енергетиката Теменужка Петкова са ин-
телектуална обида за обществото. Не
трябва да забравяме и факта, че България
е държавата, която почти всяка година си
сменя енергийната стратегия.

„Гьолът”

Най-старата лъжа от всички е свърза-
на с проекта АЕЦ “Белене”. Щом дойде
на власт, Борисов започна да твърди, че
в “корупционния гьол” край Дунав са
заровени 2 милиарда лева, което довело
до катастрофалното състояние на НЕК.
Проектът бе размразен през 2002 г. от
правителството на Сакскобургготски, в
което Борисов бе оперативен ръководи-
тел на МВР като главен секретар. След
това като премиер многократно публич-
но заявяваше, че този проект е необхо-
дим на страната, защото без втора атом-
на централа цената на електроенергията
у нас ще се повиши.

Прозрението за вредността на АЕЦ
“Белене” Го озари, когато Той и менто-
рите му зад океана осъзнаха, че елект-
роенергията от втората атомна, неза-
висимо от факта, че ще се произвежда

Евгени ГАВРИЛОВ
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ПОЧИНА

ИЛИЯ
ИВАНОВ
КУСЕВ

1934 г. - 2021 г.

Роден в гр. Етрополе.
Дългогодишен партиен, държавен и
стопански деец в Софийска област.

Дълбок поклон пред паметта на
социалиста, антифашиста и човека,
отдал целия си живот за идеите ни!

Управителен съвет на Български
антифашистки съюз

Областен съвет на БАС -
Софийска област

СКРЪБНА ВЕСТ

Спомням си,  че  като
малък имах книжка, където
беше нарисувана картинка,
изобразяваща малко кучен-
це, което пазеше двора на
една къща. За да изглежда
по-страшен лаят му обаче,
героят беше сложил рупор
пред палето. Тогава много
се смях.

Сетих се за тази книжка
покрай поредния епизод от
сапунения сериал “Шпион-
ски скандал”, който бе излъ-
чен у нас. Уж наша кинема-
тография, а всъщност по-
черкът е на Холивуд.

Премиерата съвпадна с
медийните изяви на новия
американски президент,
който нарече руския си ко-
лега “убиец”. Дали за да се
докарат пред новата власт в
Белия дом започнаха да
джавкат родните пуделчета,
застанали пред рупора?

Случилото се било от го-
лямо значение не просто за
българската национална си-
гурност, а за нашите парт-
ньори от ЕС, НАТО и САЩ,
се изцепи главният проку-
рор. Моля?! За национална-
та сигурност на САЩ?!
Тези, които са определили за
България ролята на фронто-
ва държава на първа линия?!

Още в предизборната си
кампания настоящият аме-
рикански президент заяви,

Джавкащите кученца и вълците
Важното е „началниците” да са доволни

Боян БОЙЧЕВ

че Русия е враг номер едно
и конфронтацията с Кремъл
ще бъде гръбнакът на
външната им политика. Най-
точно прозвучаха думите на
китайския представител на
двустранната среща между
Китай и САЩ. Той обвини
американците, че използват
военна мощ и финансово
надмощие, за да упражнят
натиск върху други страни.

За да съществува държа-
вата САЩ, тя трябва да има
врагове. Всъщност, войните
са износ на американска де-
мокрация. Липсата на вой-
на бе един от “греховете”
на досегашния американски
президент.  И затова не
стигна до втори мандат.

Днес обаче вълците са
други.

Евроатлантически при-
оритети, изджавка главното
кученце.  Последва го
външното кученце. И други
кученца. Важното е “начал-
ниците” да са доволни.

Но какво е това прави-
телство, което има начални-
ци? И каква държава е това?
Не е ли лишена от сувере-
нитет?

Обвиняваха Тодор Жив-
ков, че е искал да ни напра-
ви 16-а република на СССР.
Днес кой ще поеме отговор-
ността, че сме европейски
щат на САЩ? И кога ще я
поеме?

Такава шпионска мрежа
не била разбивана досега у
нас.

По принцип всяко изна-
сяне на държавни тайни за
друга държава е престъпле-
ние. Но другите шпиони?
Какво ще правим с тях?
Американски, турски и т.н.
Те или няма какво да шпио-
нират, защото всичко им се
дава наготово, или просто
над тях има някакъв евро-
атлантически чадър.

Та кога ще видим зало-
вен такъв? И публично опо-
вестен...

А това, че у нас има три
американски военни бази,
не е ли проблем? Досега у
нас никога не е имало чуж-
ди бази.

Заради американската
политика и “износ на демо-

крация” ставаха толкова
кървави конфликти.

И когато вълците вият,
кученцата джафкат през ру-
пора не за да пазят, а за да
им се докарат.

Вижте. Ние нямаме ни-
какъв, ама абсолютно ни-
какъв интерес от това да сме
фронтова държава на първа
линия. Ние, българският на-
род. Управниците ни обаче
явно имат. Не е ли време да
им се отнеме рупорът?

България няма нищо
общо със САЩ, нито с
НАТО. Този съюз ни бе
натрапен. И, както се виж-
да, е вреден за нас.

Русия не ни е враг, а е
приятелска страна. Братска.
Славянска. В наш интерес е
да имаме добри отношения
с нея. И огромната част от
българския народ смята
така. Защо тогава даваме
рупора на кученцата?

Какво да се прави тога-
ва?

Първото е България да
поиска ЕС да премахне
санкциите срещу Русия, за-
щото те вредят на българ-
ската и на европейската
икономика. И след това да
предприеме стъпки да бъде
независима.

Напоследък се множат обвинения, че след 9
септември комунистите са потопили в кръв
българската интелигенция с присъдите, изда-
дени от Народния съд. Върховният съд на
България на 12 април 1996 г. отмени присъди-
те, издадени от Народния съд, на депутатите
от 25-ото Обикновено Народно събрание, ми-
нистрите от 56-ото до 60-ото правителство, ре-
гентите, царските съветници и  военни лица.
Мотив: липса на доказателства. В тази рубри-
ка показваме лицето на “невинните жертви на
Народния съд” с извадки от безпристрастните
архиви.

А Л Е К С А Н Д Ъ Р
ЦАНКОВ е осъден задоч-
но на смърт от Народния
съд през 1945 г. На 16 но-
ември 1944 г. му е отнето
званието “академик”, въз-
становено е по-смъртно
на 16 октомври 1991 г.

Говори жертвата на
Народния съд:

25 Обикновено На-
родно събрание

7 извънредна сесия
Из стенографския

дневник на 3-то заседа-

ние, събота, 19 август
1944 г.

Председател Христо
Калфов: Има думата на-
родният представител г-н
Александър Цанков

Александър Цанков: ...
Затова, ако искате да зна-
ете - пак да ви повторя
историята - дойде и 9 юни;
ни с Белград, ни с Москва
- със София. Водихме бор-
ба, кървава борба - при-
знавам. Мнозина смятат,
че моите ръце са окърва-
вени. Аз не смятам това.
Аз браних отечеството си
и се борех за правото му
да съществува с всички
средства, законни и неза-
конни...

... Взеха се мерки и
тъкмо когато тези мерки
взеха да дават резултат,
вие ги отменихте. Били
много жестоки! И аз чух
и съжалявам, че г. военни-
ят министър не е тук, но
вие ще му кажете - да се
обвинява армията, че тя
вършела изстъпления, че
тя била варварска. Госпо-
да! Това не се казва от
обикновени граждани,
това се казва от някои
министри, те се знаят и
вие може би ги знаете.
Армията не върши варвар-
ства. Армията престъп-
ления не прави. Тя не е
кървава. Тя кърви не про-
лива, тя пази държавата,

тя пази от вътрешни и от
външни врагове. Тя
изпълнява заповеди. И
онзи, който е дал запове-
дите, той носи отговор-
ност за тях. Ето и аз дадох
заповеди. Аз се справих с
кървави жертви, с много
кървави жертви, затова
имам прозвището “кърва-
вия Цанков”, но онзи кой-
то само върти кръвожад-
но ханджара и който му
се изпречи, веднага е го-
тов да го посече! 30 000
души съм бил избил! А ар-
мията въдвори реда по за-
повед на правителството.
Изстъпления нямаше. Ако
има такива, аз носех отго-
ворностите. С другарите
си я носехме. Ние не да-
дохме, няма да дадем, не
бива да се дава и няма да
се даде да се хвърли петно
или укор, какъвто и да е
той, върху българския
войник, комуто е заповя-
дано на всяка цена да
възстанови реда, та ако ще
да обезглави и онези, кои-
то се бунтуват и които
сами се поставят извън за-
коните и събарят държа-
вата си. Те са извън зако-
ните, те не могат да пре-
тендират за законност.
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Започва конкурс за млади
инструменталисти
В надпреварата за наградите на „Кантус фирмус”
ще вземат участие над 90 изпълнители
от София, Пловдив, Варна, Бургас, Русе и Плевен

„Пълно издание”
на Биатрикс Потър
отново е на пазара

Нов, дългоочак-
ван тираж на
“Пълно издание”
(КК “Труд”) на бри-
танската писател-
ка Биатрикс Потър
е вече по книжар-
ниците. Пълната
колекция съдържа
всички 23 приказки
от Биатрикс Потър в луксозен
том с твърди корици, в обем 400
страници, с оригиналните илюст-
рации. Преводът е на Калина Бах-
чеванова. Изданието запознава с
най-известния герой на Биатрикс -
Зайчето Питър, неговото семей-
ство и приятели - Зайчето Бенд-
жамин, Госпожа Тиги-Мигъл,
Джемайма Патравата Патица,
Котенцето Том и др. Приказките
са подредени в реда, в който са
публикувани за първи път, а в края
на книгата има четири допълни-
телни творби на прочутата дет-
ска писателка.

Стинг представя
албум-колекция с дуети

СНИМКА “АНИМАТО МЮЗИК/
UNIVERSAL MUSIC GROUP”

Световната суперзвезда и
17-кратен носител на “Грами” -
Стинг, представя новия си албум
- “Duets”, колекция от най-велики-
те дуети на изпълнителя, издавани
в годините на забележителната
му кариера. Записана за музикална
тема на японския филм “Ashura”
от 2005 г., песента “My Funny
Valentine” с Хърби Хенкок излезе и
като официален сингъл на 11 март.
В подкрепа на албума на 2 март
Стинг пусна интерактивен уебсайт
с визуализации към всяко парче със
снимки и видеокоментари. Достъ-
пен на много езици (английски,
френски, италиански, немски, ис-
пански, полски и японски), уеб-
сайтът хронологично разглежда
новия албум с музикално пътеше-
ствие от 1992 г. до днес. За да
отпразнува премиерата на новото
издание, Стинг пусна съвсем нов
дует с африканския изпълнител
Шайрази - “Englishman/African in
New York”. Този римейк сингъл е
“послание за позитивна енергия и
надежда в тези мрачни времена”.
Към него има и ново музикално
видео. Изключителни музикални
продуценти на “Duets” са Guenael
“GG” Geay & Martin Kierszenbaum,
миксовете са дело на четирикрат-
ния носител на “Грами” Робърт
Ортън. Всички песни са ремастери-
рани от Джейн Грималди в “Oasis
Mastering” в Лос Анджелис, САЩ.

Традициите и българският дух са вечно живи

Започва първият тур от
Националния радиокон-
курс за млади инструмен-
талисти за наградите на
“Кантус фирмус”, органи-
зиран с финансовата под-
крепа на НФ “Култура” и в
партньорство с Класик ФМ
радио, научи ДУМА от
Ирена Данкова. Събитието
е уникално в българския
музикален живот, неговата
идея е да стимулира млади-
те музиканти и да им даде
възможност за творческа
изява дори и в условията на
пандемия. Провеждането на
конкурса е съобразено с
противоепидемичните мер-
ки и се осъществява чрез
помощта на дигиталните
технологии.

Заявка за участие са по-
дали над 90 млади инстру-
менталисти и камерни
състави от средните учили-
ща по изкуствата в страната
- НУМСИ “Проф. Панчо
Владигеров” в Бургас, НУИ

“Добри Христов” във Вар-
на, НУМТИ “Добрин Пет-
ков” в Пловдив, НУИ “Па-
найот Пипков” в Плевен,
НУИ “Проф. Веселин Сто-
янов” в Русе, НМУ “Любо-
мир Пипков” в София, как-
то и младежи от НМА
“Проф. Панчо Владигеров”,
АМТИИ “Проф. Асен Диа-
мандиев” в Пловдив и Нов
български университет.

На първия тур изпълне-

нията на всички кандидати
ще бъдат записани от про-
фесионален екип от страна
на организаторите, при спаз-
ване на всички противоепи-
демични мерки. Записите ще
бъдат прослушани и оцене-
ни от журито и излъчени в
ефира на Класик ФМ радио
в периода 1-29 април. Радио-
дебютите на участниците ще
са всеки делничен ден от 10
и от 15 ч., както и в събота

в предаването “Сутрешно
кафе”. По този начин мла-
дите таланти ще бъдат пред-
ставени на по-широка пуб-
лика. Видеозаписите от
първия тур ще бъдат качени
в ютюб канала на “Кантус
фирмус”, където ще бъдат
достъпни за всички любите-
ли на класическата музика.
Резултатите от първия етап
на конкурса ще бъдат обя-
вени до 30 април.

Изявени музиканти с ак-
тивна международна карие-
ра са поканени в журито.
Сред тях са известният пи-
анист Георги Черкин, флей-
тистът Статис Карапанос
(Гърция), опитният дири-
гент Григор Паликаров, ци-
гуларят Людмил Ненчев -
дългогодишен концертмай-
стор на Оркестъра на Кла-
сик ФМ радио, както и Да-
ниела Ханджиева, музиколог
и директор на Европейския
музикален фестивал.

Провеждането на вто-
рия тур от конкурса е
предвидено за средата на
месец май в зала “Обори-
ще 5” в София и реализа-
цията му също ще бъде
съобразена с противоепи-
демичните мерки.

Приключи конкурсът “Българска-
та мартеница - символ и традиции”,
организиран от Съюза на свободни-
те писатели в България, Салона за
българска култура и духовност в Чи-
каго с председателка Снежана Галче-
ва и Работилница за мартеници с
президент Диана Панталеева. Голе-
мият победител в него е безкрайната
съпричастност на участниците, тях-
ното родолюбие и привързаност към
изконните, прекрасни български тра-
диции. Традиции, които показват, че
българщината, българският дух е жив
и ще живее, докато има такива раде-

тели за неговата вечност като Дет-
ския литературен клуб “Сладкодум-
ци” в Шумен, чудесните бъдещи
творци - децата от СУ “В. Левски”
във Велинград, от Сливен, Перник,
Варна и др. Но няма как да наградим
всички, колкото и да ни се иска, кол-
кото и да го заслужават, споделят ор-
ганизаторите. Резултатите от тази
прекрасна надпревара е определило
журито на конкурса в състав Снежа-
на Галчева, Диана Панталеева и Ди-
митър Йовков.

Възрастни - проза: първа награда -
“Откъде идва традицията да носим

мартеници на ръцете” от Гергана Сла-
вова, “Мартеници” от Здравка Хрис-
това, “Мартениците” от Илия Левков;
втора награда - “Приказка за мартени-
цата” от Николета Динкова, “Марте-
ниците тук и по света” от Мария
Гюзелева, “Мартениците на нашия
живот” от Светлана Чамова-Марино-
ва; трета награда - “Празните пощен-
ски кутии” от Делян Балев, “Късмет”
от Любомира Петрова.

Възрастни - поезия: Голямата на-
града е за “Мартеница” на Христина
Главанова; първа награда - “Мартени-
ците” от Христина Въчева, “Прозре-
ние” от Веска Манафова, “Мартени-
ци” от Росица Копукова; втора награ-
да - “Първи март” от Детелина Стефа-
нова, “Прераждане” от Владимир Или-
ев, “Честита Баба Марта” (акростих)
от Ангелина Михайлова, “Рапсодия в
червено-бяло” от Диана Фъртунова;
трета награда - “Мартеници” от Симе-
онка Тихова, “На първи март” от Еле-
на Богданова, “Мартеницата любима”
от Валентина Маринова, “Хороводно”
от Дарина Цветкова.

Деца - проза: първа награда -
“Нещо родно в Милано” от Азия Тре-
ротола, “Спасяването на Пенда” от
Симона Василева, “Баба Марта” от
Орчун Исмаил; деца - поезия: Специ-
алната награда спечели Литературни-
ят клуб “Сладкодумци” от Шумен с
ръководителка Силвия Маринова, как-
то и неговите членове Денис Ахмед,
Георги Пощаров, Дилара, Ерсан Ис-
маил, Елис Хиджаби, Рая Дочева, Яна
Стоянова, Орчун Исмаил, Наоми
Провоу; първа награда - “Баба Мар-
та” от Радослав Карауланов, “Марте-
ница - символ и традиции” от Атила
Мехмед, “Мартеничка на ръката” от
Сибел Сибел.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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Слънчево време ще преобладава почти над цялата страна,
очакват се и временни увеличения на облачността, но без
съществени валежи. Ще духа слаб, в Източна България до
умерен североизточен вятър. Максималните температури
ще бъдат между 11 и 16 градуса. Атмосферното налягане
слабо ще се понижи, но ще се задържи по-високо от средно-
то за март.

ВИДИН
15c

СОФИЯ
11c

САНДАНСКИ
16c

ПЛЕВЕН
13c

РУСЕ
13c

ПЛОВДИВ
13c

ВАРНА
11c

БУРГАС
11c

НЕДЕЛЯЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Ще научавате разни
неща по странни начи-
ни, което ще направи
деня ви изключително
забавен.

ОВЕН

Позволете си  да  се
позабавлявате. Съдба-
та ще ви даде възмож-
ност да срещнете нови
приятели.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Използвайте информа-
цията, която получава-
те, по най-добрия на-
чин. Трябва да знаете
кой е той.

22 май - 21 юни

РАК

Интересен ден, ще има-
те предизвикателства
и моменти, в които
трябва да реагирате
бързо.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Намерете приложение
на гениалните си идеи.
Може да  намерите
желаещ да инвестира в
тях.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Всичко ще правите със
страст и  желание .
Овладейте емоциите, че
иначе ще сте напрегна-
ти.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Опитайте да сте обек-
тивни. Това е трудно,
а и вие съвсем се по-
бърквате напоследък от
драми.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

На моменти ви липсва
съпричастност. Вижда-
те как стоят нещата,
бъдете добри и обек-
тивни.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Доста шарен и промен-
лив ден. Различни ситу-
ации ще минават и за-
минават като полъх на
вятър.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Забравете притеснени-
ята и се усмихнете на
пролетта. Има толко-
ва неща, които да на-
правите.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Приключете със занима-
нията за март, април
иде. Дайте си сметка
какво искате и ще успе-
ете.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Накрая на месеца се
сещате зда пропусна-
тите мигове. Всичко
хубаво и... не препускай-
те.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ŒÏ‡„¸ÓÒ‡ÌËˇÚ Á‡Ï˙Í

‰ÂÚÒÍË Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /
¡˙Î„‡Ëˇ, 1990„./, ‚ Ó-
ÎËÚÂ: –ÛÏÂÌ »‚‡ÌÓ‚,
ÕËÍÓÎ‡È ¡ËÌÂ‚, ¬‡ÒËÎ
ƒËÏËÚÓ‚, »‚‡Ì ÕÂÒÚÓ-
Ó‚, ƒÓÏÌ‡ √‡ÌÂ‚‡ Ë ‰.

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.15 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.30 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.45 ¡˙Î„‡Ëˇ ÓÚ Í‡È ‰Ó Í‡È

11
21.15 —ÚÛ‰ËÓ ‘ÛÚ·ÓÎ
21.45 ‘ÛÚ·ÓÎ: —Â‚ÂÌ‡ »Î‡Ì-

‰Ëˇ - ¡˙Î„‡Ëˇ, Í‚‡ÎË-
ÙËÍ‡ˆËÓÌÌ‡ ÒÂ˘‡ Á‡
—‚ÂÚÓ‚ÌÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ
ƒ˙·ÎËÌ

00.10 Œ·ÁÓ ì—‚ÂÚÓ‚ÌË ÙÛÚ-
·ÓÎÌË Í‚‡ÎËÙËÍ‡ˆËËî

00.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.55 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.50  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ¡‡Á‰Ë /Ô/
04.25 œ˙ÚÂÍË /Ô/

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

09.00 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡  Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî

21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

22.00 ÕÓ‚ËÌË  (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.05 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.5

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.68

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.6

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.56

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.62

21.00 ìMasterChefî - ÍÛÎËÌ‡-
ÌÓ ¯ÓÛ, Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÃ˙Ú‚‡ ÚÓ˜Í‡î - ÒÂË-
‡Î, Ò.5 ÂÔ.3

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.104

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.3

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

16oС 16oС 19oС 18oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

15oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

16oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.25 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡

ìƒÓÍ-ÚÓÍî
23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.05 101 ‚˙ÔÓÒ‡ Í˙Ï ‚˙Á‡-

ÒÚÌËˇ
00.55 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.20 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО



На спасителните лодки на „Титаник” е имало
налични общо 1178 места. Много от тях са
били спуснати наполовина пълни с пътници.

Осло изпревари Токио по стандарт на живот.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

СРЯДА
31 МАРТ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡
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Екип от университета в щата Джор-
джия конструира раница за незрящи,
оборудвана с изкуствен интелект, който
им помага в ориентацията, пише “Дейли
мейл”. Умната система разпознава улич-
ните знаци, кръстовищата, неравности-
те и други препятствия. Потребителят
получава аудио известия за посоките и
съвети чрез блутут слушалка. Батерия с
голям капацитет позволява устройство-
то да бъде използвано в продължение на
осем часа. Програмата с изкуствен ин-
телект се задейства чрез малък ком-
пютър, поместен в раницата. Специал-
ни камери са монтирани в жилетка, за
да дават информация за пространство и
препятствия. Оборудвани с новото уст-
ройство, незрящите няма да имат нужда
от асистент или куче-водач.

Рецепти за вкусни и обичани от
децата ястия се търсят в рамките
на кампанията, посветена на здра-
вословното хранене на малчугани-
те у нас. В кулминация на иници-
ативата ще се превърне създаване-
то на специална книга, ориентира-
на към балансираните бързи и лес-
ни гозби.

Популярни кулинарни блогъри
са сред първите, които се включиха
в проявата. Теди Титова сподели
детска рецепта за вкусно и полезно
пилешко филе с царевица, броколи
и моркови, която самата тя често
приготвя за своята дъщеря Рая. “Из-
брах точно тази рецепта, водена от
вкуса на моето дете. Към филето
добавих любимите царевица и мор-
кови. Това е бърза и лесна рецепта,
която в същото време е полезна за
цялото семейство”, сподели кули-
нарната блогърка.

Инфлуенсърката Венета Роман-
ски подкрепи мисията за баланси-
рано хранене, като публикува една

Експерти от САЩ са разра-
ботили биопластмаса, която
може да се разложи напълно за
три месеца, съобщи “Сайънс
дейли”. Материалът е съставен
предимно от дървени стърготи-
ни, отбелязват специалистите от
Йейлския университет.

За целите на изследването
учените са се опитали да доба-
вят биоразградим разтворител
към стърготините така, че орга-
ничните полимери и целулозата
да се превърнат в течност. От
този разтвор са направили лис-
тове, които могат да бъдат
върнати в първоначалното им
състояние и използвани отново.

Изследователите са провели
няколко експеримента с новата
биопластмаса и са установили,
че тя издържа на повреди, вода
и ултравиолетово лъчение. За да
тестват устойчивостта й, експер-
тите са я заровили в почвата.
След две седмици материалът
започнал да се разпада, а след
месец - да се разлага.

Нова пластмаса
се разгражда
за три месеца

Търсят се вкусни
детски рецепти
Бързите и лесни за приготвяне ястия ще бъдат събрани
в кулинарна книга, посветена на здравословното хранене

от най-любимите рецепти на мал-
кия Йоан - телешки кюфтенца с
пълнозърнеста паста и салата, гар-
нирана с бейби спанак, краставици
и чери домати. Тя подчерта, че под-
насянето на любимата храна на
децата по интересен и забавен на-
чин е от изключително значение за
подсилването на техния интерес и
апетит, особено когато те са в пе-
риод, в който предпочитат да хап-
ват само две или три неща.

Овчарски пай с леща и пюре от
карфиол беше предложението за
здравословна рецепта на блогърка-
та Никол Кунева, чиято страст е
здравословното хранене и споде-
лянето на кулинарни тайни с други
родители.

Всички желаещи да се включат
в инициативата трябва до 5 април
да споделят любимото балансира-
но ястие под постовете на инфлу-
енсърите в инстаграм или на стра-
ницата на “Нестле за Живей Ак-
тивно!” във фейсбук.

Популярни кулинарни блогъри
първи подкрепиха инициативата

Британски медии
публикуваха изследва-
не, което показва, че
принц Уилям е най-
сексапилният плешив
мъж на света. Реакции
в социалните мрежи
обаче показват, че има
много хора, които не
са съгласни с тези
твърдения.

Обявиха принц Уилям за
най-сексапилния плешивко

“ Е н т ъ р т е й н м ъ н т
уикли” пише, че принц
Уилям е описан като
секси мъж 17,6 милио-
на пъти в различни
блогове, доклади, ста-
тии и сайтове, до-
стъпни в търсачката на
Google. На второ мяс-
то е Майк Тайсън,
следван от Джейсън

Стейтъм, рапъра Пит-
бул, Майкъл Джор-
дан, Флойд Мейуедър,
Джон Траволта, Брус
Уилис, Дуейн Джон-
сън и Вин Дизел.
Звездният актьор Пат-
рик Стюарт и руският
президент Владимир
Путин са на 11-о и
12-о място.

СНИМКА БГНЕС

Визията на херцога на Кембридж е спомената
17,6 милиона пъти в различни сайтове

Изкуствен интелект
помага на незрящите

Материалът е съставен
от дървени стърготини
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Северна Ирландия не
брои България за стойнос-
тен съперник на футболния
терен. Мениджърът на на-
ционалния отбор Йън Ба-
раклъф вярва, че няма да
имат проблеми в спечелва-
нето на пълния комплект
точки. Той брои тази среща
като задължителен успех,
който ще им помогне да се
борят за второто място в
групата. Тимът му обаче ще
е опрян до стената в Бел-
фаст,  защото загуби на

Северна Ирландия
не ни брои за съперник

старта от Италия с 0:2 в
Парма, а местният в. “Бел-
фаст Телеграф” нарича
днешната среща “Големият
мач”.

“Ако искаме да бъдем
сред първите два отбора в
групата, трябва да печелим
мачове като този с България
у дома и това не го казвам с
неуважение към тях. Не ис-
каме да влизаме в септем-
врийската сесия от квалифи-
кациите, без да сме записа-
ли нито една победа от

ФУТБОЛ
ПО БНТ 1
21.45 Северна Ирландия -
България

ПО БНТ 3
18.55 Хърватия - Англия
(младежи)
21.35 Англия - Полша
0.10 Световни квалификации
(обзор)

ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Левски ЛУКойл -
Черноморец
22.00 Валенсия - Олимпиакос

ПО МАКС СПОРТ 3
19.00 Монако - Будучност

ПО МАКС СПОРТ 1
19.00 УНИКС - Локомотив Кубан
ТЕНИС
22.00 и 3.30 “Мастърс” в Маями

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.00 Из Фландрия

ГЛЕДАЙТЕ

първите си два мача и тряб-
ва да я преследваме сега.
Ако не го направим, трябва

тогава да победим Швейца-
рия два пъти. Една победа
сега ще облекчи част от на-

тиска, който ни предстои да
посрещнем през септември”,
каза Бараклъф.

България няма да разчита на двама
титуляри за гостуването на Северна
Ирландия. Световната квалификация е
днес от 21,45 часа на ст. “Уинздън
парк” в Белфаст и ще бъде предавана
по БНТ 1. Селекционерът Ясен Пет-
ров не качи в самолета един от основ-
ните играчи Страхил Попов. Браните-
лят на турския Хатайспор бе освобо-
ден от лагера. Той остана извън група-
та и в домакинството на Италия (0:2)
в неделя. Благоевградчанинът има лека
травма. Аут за мача е и натурализира-
ният бразилец Сисиньо, който игра в
първите две срещи, но не впечатли. За-
щитникът на Лудогорец страда и от
възпаление на подбедрицата.

В състава се връща Кирил Деспо-
дов. Халфът от Кресна вкара почетния
гол срещу Швейцария (1:3) на старта,
но при попадението се контузи в дес-

България без двама
титуляри в Белфаст
Първи критики от БФС към селекционера Ясен Петров

ния глезен. Играчът на Лудогорец про-
пусна срещата с “адзурите”, но сега
ще е титуляр.

“Отиваме да се борим, знаем какво
ни чака. Наясно сме със съперника и
какъв стил практикува”, каза Ясен Пе-
тров на заминаване.

Той получи първи критики от чле-
на на Изпълкома Венци Стефанов.
Шефът на Славия остана учуден от
налагането и представянето на врата-
ря Пламен Илиев, който допусна 5
гола, от Сисиньо, Момчил Цветанов и
един от централните защитници, веро-
ятно Даниел Димов. “Очаквах, че Ясен
по-смело ще пристъпи. Не знам защо
разчита на вратаря, Сисиньо и Шива-
ча, и централния защитник. Единият се
обръща по-бавно от тролея тройката -
за национален защитник ми се струва,
че има по-кадърни момчета и при мла-

дите. Какъв Сисиньо, какви пет лева?
За мен между Ради Кирилов и Шивача
разликата е като между Лом и Лон-
дон”, каза на пресконференция Стефа-
нов.

Шефът на Славия коментира пред-
стоящия на 25 юни конгрес на БФС.
“Трябват хора, които са наясно с фут-
бола, не такива, които са се къпали в
Англия. От досега предложените кан-
дидати за президент на Изпълкома
нито един не е достоен и не ми харе-
сва. Нито Порточанов, нито Бербатов,
нито шефът на Марица (Христо Хри-
стов). Президентът на БФС трябва да
има сериозни познания по темата фут-
бол, защото неговата основна задача
ще бъде работата с националните от-
бори, контакти с европейската цент-
рала и създаване на атмосфера, която
да е подходяща”, заяви Стефанов.

Борци от 20 страни са заявили участие
за турнира “Дан Колов - Никола Петров”,
който ще се проведе от 7 до 11 април в зала
“Сила” в Пловдив. У нас се очакват нацио-
налите на Русия, Сърбия, Украйна, Грузия,
Казахстан, Иран, Латвия, Венецуела, Аржен-
тина, Хондурас, Колумбия, Швеция, Мекси-
ко, Канада, Северна Македония, Чили, Бра-
зилия, Еквадор, Румъния.

“Класиците” ни са на подготовка в Само-
ков, където тренират с колегите си от
Сърбия. “Свободняците” са в Тетевен, къде-
то са и част от жените, а останалите се гот-
вят в Благоевград.

Някои от участниците в турнира ще ос-
танат тук на лагер за световната олимпийска
квалификация, която ще е в “Арена Армеец”
от 6 до 9 май. В нея само финалистите във
всяка категория взимат квоти за Токио 2020,
но те не са поименни.

До момента имаме пет квоти, спечелени
от Тайбе Юсеин (62), Миглена Селишка (50)
и Евелина Николова (57) при жените, от
Георги Вангелов (57) - в свободния стил, и
от Кирил Милов (97) - в класическия.

Президентът на волей-
болния ЦСКА Александър
Попов ще опита да изведе
Хебър до титлата в Супер-
лигата. Наставникът, кой-
то е и президент на “чер-
вените”, поема ангажи-

Борци от 20 страни
идват в Пловдив

Шефът на ЦСКА ще води Хебър към титлата
мент в Пазарджик до края
на сезона, но може и да
продължи след това.

Попов има богата визит-
ка, която включва паметни
европейски победи и спе-
челени купи, титли и меда-

ли начело на ЦСКА. От
Хебър изразяват благодар-
ности на Стоян Самунев и
на щаба, които вече успяха
да отстранят завърналия се
в елита Локомотив Плов-
див в плейофите.

“Тази година като клуб
преживяхме много неща и
продължаваме да преживя-
ваме. Наложи ни се да взи-
маме тежки и понякога не-
популярни решения. Ня-
кои неща са видими за ши-
роката общественост, а
други - не. Обсъждано е
Сашо Попов да поеме от-
бора догодина, но към
момента гледаме единстве-
но да завършим подобава-
що този сезон. Искрено
сме му благодарни, че след
като приключи сезонът му
с ЦСКА, той ни подаде
ръка и е в Пазарджик”,
каза шефът на Хебър
Александър Иванов.

Александър Попов е в
ЦСКА повече от 30 годи-
ни, но явно безпаричието
в някога славния клуб си
казва думата. Той е зет на
футболния треньор и ле-
генда на “червените” Ас-
парух Никодимов - Паро.


